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جانستان کابلستان
محمدرضا اسلامی

این کشتارِ امید است... جان پدر کجاستی؟
این بار هم حمله به دختران در حال تحصیل، تا یکبار دیگر اهریمن نشــان دهد که غایتِ جُمودِ مغز 
تا به کجاســت؟ سخنگوی وزارت داخله افغانستان گفت: 55 کشته و 150 زخمی... باور می کنی؟ بر 
روی زمینِ مقابل مدرســه اجساد بیش از پنجاه دختر دبیرستانی غرق در خون همران با اشک و مویه 
مادران قرار گرفت تا که تیرِ دیگری بر پیکرۀ امید افغانســتان وارد شود. این کشتار دخترانِ دبیرستانی 

نیست، این کشتار امید است.
مردمان، به امید زنده اند و در کشــوری که بهای تحصیل دختر، خون اســت  این »امید« اســت که 

مسلخ می رود.
شگفتا! ده سال گذشته، باور می کنی؟ ده تا سیصد و شصت و پنج روز گذشته، وهمان تفکری که گلوله 
به مغزِ »طفلِ خُرد« )ملاله یوسف زی( نشاند و دخترکی گمنام در کوچه پس کوچه های منطقه دره 
سوات )در شمال غرب پاکستان( را تا سر حد مرگ کشاند )به جرم درس خواندن(، همان تفکر منجمد، 
همان تفکر متعفن، همان تفکر دیروز مقابل دبیرستان دخترانه کابل، بمب منفجر می کند تا که پدر و 

مادران زجه زنان در میان جزوه و دفتر و کتابِ خونین به دنبال آثار فرزند باشند... جان پدر کجاستی؟
از مشهد تا هرات با ماشین )سفر زمینی( چهار ساعت و چهل دقیقه است.

از تربت جام تا هرات، دو ساعت و چهل دقیقه است.
از تایباد خراسان تا هرات، دو ساعت رانندگی است.

چندان دور نیست فاصلۀ ما از جغرافیایِ اصحابِ آن تفکر منجمد... چندان دور نیستند.
چه حکایت غریب و چه زهر تلخی است.

افغانستان نمادِ صحبت نکردنِ بشر است. نماد تلاش انسان برای حلِ فیزیکی یک مشکل. »مشکلی« 
که ریشه اش نخشکید، بلکه ضخیم تر شد. یک سَمت ماجرا، ژنرالهای غربی هستند که بمب میلیون 
دلاری از هواپیمای میلیارد دلاری می اندازند و یک ســمتِ ماجرا مُلّای بیرون آمده از مدرســۀ دینی 
وهابی است که بمب مقابل مدرسه دخترانه منفجر می کند. افغانستان، نماد رنج انسان است، انسانِ آوارۀ 

میانِ آن ژنرال کالج نظامی و آن ملای مدرسه دینی.
عصرِ همان روزِ این ماجرا، در یک رویدادِ علمی/مدنی، در یک نشستِ متناسب با زمانۀ کرونا، چند نفر 
جمع شــدند که درباره »توسعه و شاخصهای توسعه در ایران« صحبت کنند. محمد فاضلی از تهران، 
محســن رنانی از اصفهان، مجتبی لشکری بلوکی از آلمان، ساعتی گرد هم نشستند و در یک بحث 
علمی با حضور »مستمعینِ آنلاین« به مرورِ شاخصهای توسعه در کشورشان پرداختند... و دریغ که دو 

ساعت آنطرف تر از مرزِ تایباد، اینگونه »گفتگو« ممکن »نیست«.
افغانستان، نمادِ »انسداد« است. انسدادِ گفتگو، و زمانی که »کلمه و کلام« کار نمی کند، انفجار و خون 

است که آغاز می شود.
هلمندِ افغانستان، کابلستان جانستان، مزار شریف، هرات، این اسامی در جغرافیا، نمادِ تجربۀ انسان است 

برای »حلِ فیزیکیِ اختلاف های ذهن« ها.
افغانستان، نمادِ تلاشِ ژنرالها و مهندسین و ملّا هاست برای ایجادِ »ساختارِ حکمرانی«!

و در میانۀ اینها، در بینِ این »بی گفتگویی« ها، آنچه که رخ می دهد، کشتارِ امید است...
خدایا! یک سرزمین را قبل از دروغ و خشکسالی از »بی گفتگویی« نجات بده.

تاانتخابات

محسن مهرعلیزاده نامزد انتخابات ریاست 
جمهوری شد

حزب راه ملت با انتشــار بیانیه ای محســن مهر علیزاده را به عنوان نامزد خود برای انتخابات ریاست 
جمهوری معرفی کرد.

متن این بیانیه به شرح زیر است:
ملت عزیز و شریف ایران

 کشــور عزیزمان در یکی از پُرخطرترین زمان های زیست خود در سده های اخیر قرار گرفته است. هر 
اقدامی در این برهه، به ویژه انتخابات ریاســت جمهوری 1۴00 در سده های آینده اثر خواهد گذاشت. 
بــا عنایــت به این مهم، حزب راه ملت بر اســاس مرامنامه و تحلیل خود از وضع موجود، و ترســیم 
وضع مطلوب قابل دســترس، در جهت رسیدن به آینده ای شایسته و بایسته ایران فردا، ضمن بررسی 
ویژگی هایی از قبیل ســابقه عملکردی، شخصیت، رفتار، پاکدستی، توجه به موضوع برابری و عدالت، 
برنامه محوری، تخصص و تعهد، عملگرایی بر اساس مسأله محوری، پایبندی به گفتمان اصلاح طلبی، 
اخلاق مداری، آزادگی و آزادی خواهی، و حل مسائل معیشتی مردم به عنوان اولویت نخست کشور و 
همچنین توجه به اهمیت ضرورت وقوف کاندیدای منتخب به موضوع اقتصاد، سرمایه گذاری و اشتغال 
به مثابه ستون برنامه های عملیاتی رئیس جمهور آینده از آقای دکتر محسن مهرعلیزاده دعوت می نماید 

تا در انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 حضور یابند.
امید است با همراهی و خردورزی ملت بزرگ ایران در سایۀ انتخاب آگاهانه بر اساس ویژگی های یاد 
شــده گشایشی در مسیر اصلاح و توسعۀ همه جانبۀ کشور فراهم گردد. باشد که استقامت و پایبندی 
به برنامه ها، شــعارها و تعهداتشان به ملت غیرتمند ایران موجب ترمیم اعتماد آسیب دیدۀ بخشی از 

جامعه گردد.

شریعتمداری برنامه های انتخاباتی خود را به 
اصلاح طلبان اعلام کرد

یک کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 گفت: دولت من دولت حل منازعه است، اگر من بر سر 
کار بیایم هدفم ایجاد وفاق است، دولت گفتمان مشترک بین گروه های ذینفع است.

محمد شریعتمداری در جلسه روز گذشته خود با جبهه اصلاحات ایران اظهار کرد:جمعیت زیر خط فقر 
مطلق از سال ۹۲ تا ۹۶ به 15 درصد رسیده بود اما از سال ۹۶ تا ۹8 به 30 درصد افزایش یافت. این ها 

فاجعه ای است که تحریم نقش پر رنگی در آن داشته است. 
وی ادامه داد: آمارها و شاخص های مرکز آمار ایران می گوید دوره 8 ساله سید محمد خاتمی موفق ترین 
دوره مدیریت کشور بوده است. من به عنوان وزیر در دولت اصلاحات مورد سوال و مواخذه قرار نمی 
گرفتم که چرا کریمی نوری موتلفه در کنار فیض الله عرب سرخی قرار دارد. چرا محمد نهاوندیان در 
کنار مسعود کرباسیان است.شریعتمداری یادآور شد: وقتی تجربه موفق جلوی روی ما هست چرا باید 
بگوییم نمی توانیم کشور را اداره کنیم؟ من اطمینان دارم اگر کشور مدیریتش به سبکی که ما می گوییم 
تغییر کند، می توانیم شرایط را بهبود ببخشیم. باور داورم که دولت سوم خاتمی را می توان شکل داد و 

با استفاده از تجربیات آن دولت، موفق تر هم عمل کرد.
این فعال سیاســی اصلاح طلب گفت: در دولت خاتمی وقتی هر ۹ روز به یک بحران رسیدیم بنده از 
طرف ایشــان مسئول هدایت هیات پنج نفره برای حل بحران شدم و مقرر شد از طرف همه اعضای 
دولــت به رهبری گزارش دهم و همان گزارش ها با مســتندات متقن محورهای گفتگوی رهبری و 
خاتمی در روزهای دوشنبه شد. پس می شود برای حل مشکلات و کاهش منازعات داخلی گام برداشت.
این کاندیدای انتخابات ریاســت جمهوری گفت: دولت من دولت حل منازعه است، اگر من بر سر کار 
بیایم هدفم ایجاد وفاق اســت، دولت گفتمان مشترک بین گروه های ذینفع است. دولت گفتگوی بین 
بخش های مختلف نظام اســت. رییس جمهورش متوجه اســت که نفر دوم اجرایی کشور و مسئول 

مسئولیت هایی است که به او سپرده شده است.
وی افزود: انتقال تابعیت از مادران، جلوگیری از حذف غربالگری ژنتیکی و از این دست مسایل در دوره 

وزارت بنده و با همین نگاه به همکاری بین دستگاهی در وزارت کار بوجود آمد.
شــریعتمداری تاکید کــرد: من برای رفع فقر متکی به یارانه نقدی نخواهــم بود بلکه با ایجاد دولت 
کارآفرین نوآورانه که مســئله جدیدی در دنیاســت اقدام خواهم کرد و همین کار را در وزارت کار هم 

انجام دادیم.
وی سپس گفت: ارزش های اجتماعی و اعتماد عمومی و حتی اعتماد مردم به مردم در سایه فقر در حال 
از بین رفتن است. وقتی عدالت در بهره برداری از امکانات نداشته باشیم، چگونه از حقوق اساسی ملت 

که آزادی در صدر آن است صحبت کنیم. 
شریعتمداری با تاکید بر ضرورت رعایت حقوق اساسی مردم، حقوق اقوام و اخلاق در جامعه گفت: یک 
ســوم وزارتخانه ها را از جوانان انتخاب می کنم، از زنان در کابینه و حتی به عنوان وزیر حتما استفاده 
می کنم و سعی می کنم موانع حضور زنان در دولت ها را به عنوان یک چالش مدیریتی در کشور پیگیری 
و در حد توان رفع کنم.  این فعال سیاسی تصریح کرد: وزیر کشور را از کسی انتخاب می کنم که معتقد 

به نقش مردم باشد. تمام قراردادهای دولتی را در سامانه ای شفاف خواهم کرد.

فردی که حضور یا عدم حضورش در انتخابات تعیین کننده است

چه کسانی از نیامدن رئیسی سود می برند؟
فعالان  از  بعضی  اگرچه   
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سیاســی با قطعیت از 
کاندیــدا شــدن یــا 
کاندیدا نشدن ابراهیم 
انتخابات  در  رئیســی 
 1۴00 جمهوری  ریاست 
اما  می کننــد،  صحبــت 
تحولات جنــاح اصولگرا 
نشان می دهد در این باره 
هنــوز هیچ چیــز قطعی 
نیست و حتی نزدیکترین 
افراد به رئیسی هم با تردید درباره حضور در 
انتخابات صحبت می کننــد. از جمله نیکزاد 
رئیس ستاد انتخاباتی رئیسی در سال ۹۶ که 
فعلا خود بــه عنوان یک نامــزد در عرصه 
انتخابات حضور دارد و فعالیت می کند. البته 
این گمانه زنی وجود دارد که ثبت نام نیکزاد 
بیشــتر در حمایت از رئیسی است و او قصد 
دارد نقش کاندیدای پوششی را ایفا کند؛ چه 
آنکه حتی در ذهن نزدیکان ابراهیم رئیســی 
نیز این شائبه وجود دارد که او سررشته ای از 
اقتصاد و عدد و رقم ندارد بنابراین به کســی 
نیاز دارد که بتواند این ضعف را پوشش بدهد. 
به  بعضــی چهره هــای سیاســی اصولگرا 
خصــوص چهره های جریــان نظامی، مثل 
علیرضا زاکانی و ســعید محمــد و فریدون 
عباسی در روز های گذشــته ادعا کردند که 
رهبری با ریاســت جمهوری ابراهیم رئیسی 
هنوز موافق نیست و رئیس قوه قضائیه باید 
از رهبر انقلاب اجازه بگیرد. سعید محمد روز 
شنبه در یک نشست خبری گفته: »براساس 

آخرین صحبت هایی که شنیدیم آقای رئیسی 
هنــوز تصمیمی بــرای آمــدن و اذن رهبر 
انقلاب را نگرفتند مگر شــرایط جدیدی رقم 
بخورد.« البته این ســخن او به نحوی مقابله 
با رئیسی هم به شمار می رفت و این پیام را 
منتقل می کرد که او با اجازه رهبری وارد شده 
اما رئیســی تا این لحظه چنیــن اذنی ندارد. 
فریدون عباســی هم گفته: »رئیســی برای 
ســمت ریاســت قوه مفید فایده تراز ریاست 
جمهوری اســت زیرا وقتی او تولیت آستان 

قدس را کنار گذاشــت که رئیس قوه قضائیه 
شــود، یعنی این سمت برایش اولویت داشته 
بنابراین بهتر است مســیر خود را تا انتها در 
این سمت دنبال کند تا بتواند کار های اساسی 

را در آن تشکیلات به سرانجام برساند.«
پیــش از این چهره هایی مثــل محمدجواد 
آذری جهرمی و مصطفی تاجزاده با مصوبه 
شــورای نگهبان از حضور در انتخابات منع 
شــدند. ظاهرا مزه این حذف به کام بعضی 
نامزد های انتخابات شــیرین بوده است؛ به 

خصوص نزدیکان قالیباف بســیار دوســت 
دارند که ایــن روند ادامه یابــد تا قالیباف 
مثــل انتخابات مجلس بــدون هیچ رقیبی 
در صدر صندلی های پاستور قرار بگیرد. در 
اصولگرا  نامزد های  هفته گذشته جلســات 
تعداد و شدت بیشتری پیدا کرد که یکی از 
مهمترین جلسه ها، دیدار سه فرمانده سپاه 
با هم بود. محسن رضایی با انتشار تصویری 
از دیدار خود با رســتم قاســمی وزیر اسبق 

نفت و ســعید محمد فرمانده سابق قرارگاه 
خاتم الانبیاء در صفحه توئیتر خود نوشــت: 
» در نگرش اســلامی ایرانــی به مدیریت، 
با »تلاش  »داوطلبی بــرای مســئولیت« 
برای کســب قدرت« کاملا متفاوت است. 
در انتخابات 1۴00 فــارغ از هر نتیجه ای، 
قرار اســت  برادرانه و  همه بــا هم ایران را 
بســازیم« به این ترتیب اگر ابراهیم رئیسی 
در انتخابات حاضر نشود، یکی از احتمالات 
نظامی »رضایی/قاســمی/ ائتلاف  موجود، 

محمد« اســت. چه آنکه در صورت حضور 
رئیسی احتمال رسیدن سهمیه به گزینه های 
دیگر بســیار پایین خواهد آمد زیرا رئیسی 
به اندازه ای پایــگاه رای دارد که نیازی به 
ائتلاف با نظامیان نداشــته باشــد. بعضی 
جلسات  افزایش  معتقدند  سیاســی  فعالان 
نظامیان اصولگرا و برگزاری نشســت های 
مســتمر خبری آنها به معنای قطعی شدن 
انصراف ابراهیم رئیســی اســت، اما به هر 
حال، هر چقدر به موسم انتخابات نزدیک تر 

می شویم طبیعی است که تعداد این جلسات 
افزایش بیابد. چنانچه در هفته گذشــته هم 
بیش از هر زمان دیگری نامه برای نامزدی 
ابراهیم رئیســی امضاء و منتشــر شد. فقط 
نیســتند که  قالیباف  اصولگرایــان جریان 
منتظر تصمیم ابراهیم رئیسی مانده اند. در 
جناح اصلاح طلب و در میان میانه رو ها نیز 
برخی سرنوشت خود را به سرنوشت رئیس 
فعلی قوه قضائیه گره زده اند. ناصر ایمانی 
فعال سیاسی اصولگرا درباره وضعیت جریان 

اصولگرا برای شــرکت در انتخابات ریاست 
جمهوری سیزدهم گفته: »هنوز سیدابراهیم 
رئیســی تصمیم خود را برای حضور یا عدم 
حضور در انتخابات نگرفته و تصمیم گیرنده 
اصلــی خود اوســت. احتمــال ورود او به 
انتخابات بیشتر از نیامدن است، ولی اگر هم 
او نیاید احتمالا محمدباقر قالیباف به صحنه 

خواهد آمد.«
جریان نزدیــک به محمدباقر قالیباف و حتی 
ائتلاف نظامیــان اصولگر برنامه جدی برای 
نیامدن رئیسی دارند. سخنان روز شنبه سعید 
محمد نیز نشــان داد او هم همین مســیر را 
می رود. سایت های مهم اصولگرا البته تمایلی 
به ســعید محمد ندارند و بیشتر روی محور 
حضور رئیســی و قالیباف مانــور می دهند؛ 
چنانچــه از روز اول آنها بســیار روی »رجل 
سیاســی« بودن محمد مانور دادند و پس از 
مصوبه جدید شــورای نگهبان درباره شرایط 
کاندیداها، گزارش های زیادی منتشر شد که 
محتوای آن یک جمله بود: »ســعید محمد 
شرایط کاندیداتوری ندارد.« آنها روی درجه 
نظامی محمد »ان قلت« دارند اما خود معتقد 
است جایگاه او در »سپاسد« و »قرارگاه خاتم 
الانبیا« برابر با سرلشگری بوده است. به این 
ترتیب ظاهرا در سناریوی عدم حضور رئیسی، 
لبخنــد یاران قالیباف روز بــه روز نمایان تر 
می شــود. معلوم نیست دوام این لبخند چقدر 
خواهد بود؛ فعلا شــنیده شده ابراهیم رئیسی 
قرار اســت روز عید فطر کاندیداتوری خود را 
اعلام کند؛ 3 روز دیگر شرایط بسیار روشن تر 

خواهد شد.

یادداشت

ظریف در مجلس: 
میدان و دیپلماسی در کنار هم منافع ملی را تامین می کند

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
گفت که وزیر امور خارجه در جلســه این کمیســیون تاکید 
داشت که با ایده دو قطبی کردن میدان و دیپلماسی موافق 
نیســت و به هیچ عنوان این موضــوع را دنبال نمی کند و 
معتقد است میدان و  دیپلماسی در کنار هم می تواند منجر 

به تامین دقیق منافع ملی شود.
ابوالفضــل عمویــی در گفت و گو با ایســنا اظهــار کرد: 
کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس امروز در 
محل کمیسیون تلفیق جلسه فوق العاده ای را با حضور وزیر 
خارجه برگزار کرد که بخش عمده ای از جلســه به موضوع 
فایل منتشــر شده از او اختصاص داشت. این جلسه انتقادی 

و چالشی بود.
وی توضیــح داد: در ایــن جلســه 1۲ نماینــده از اعضای 
کمیسیون امنیت ملی و سایر کمیسیونها به طرح دیدگاه ها 
و نقطه نظرات و انتقاداتشان پرداختند که از جمله محورهای 
آن بحث انتشــار فایل صوتی بود که باعث ایجاد دو قطبی 

میدان و دیپلماسی در اذهان جامعه شده است.
وی افزود: همچنین نماینــدگان از عدم دقت در انجام این 
مصاحبه انتقاد کرده و آثار منفی انتشــار آن در امنیت ملی 
از جمله روابط با برخی کشــورهای دوســت و همسایه را 
مورد اشــاره قرار دادند. آنها با اشاره به جایگاه والای شهید 
سلیمانی به عنوان قهرمان ملی در انظار عمومی به موضوع 

لزوم تامین منافع ملی تاکید داشتند.
ســخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی با 
اشــاره به اظهارات وزیر خارجه گفت: وزیر خارجه با اشاره 
به رونــد طراحی ایــن مصاحبه توضیح داد کــه در دولت 
تصمیم گرفته شــده برای انتقال تجربیــات وزرا و افرادی 
که در آینده مســئولیت می پذیرنــد مصاحبه هایی صورت 
گیرد تا مباحث به نفرات بعدی به عنوان تجربه منتقل شود؛ 
در این چارچوب قرار شــد حداکثر ۶0 تــا ۹0 دقیقه از این 
مصاحبه عمومی شود و این کار برعهده مرکز بررسی های 
اســتراتژیک ریاست جمهوری بود از طرف مصاحبه شنونده 
امضا گرفته شــد که بدون رضایت او مباحث منتشر نشود، 
ولی در نهایت این روند رعایت نشده و فایل در اختیار رسانه 

های خارجی قرار گرفت.
وی افزود: آقای ظریف تاکید داشت که فرمایشات رهبری را 
پایانی بر بحثهای کارشناسی در این باره می داند. او با اشاره 
به سابقه همکاری و رفاقتش با شهید سلیمانی بیان کرد که 
شــهید سلیمانی برای او بیشتر از یک فرمانده بود و به هیچ 

وجه به دنبال تخطئه جایگاه سردار سلیمانی نبوده است.
عمویی اضافه کرد: طبــق توضحیات وزیر خارجه او با ایده 
دو قطبی شــدن میدان و دیپلماسی موافق نیست و شخصا 

این موضوع را دنبال نمی کند. وزیر خارجه معتقد اســت که 
میدان و دیپلماســی در کنار هم مــی تواند منجر به تامین 

دقیق منافع ملی شود.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
همچنین اظهار کرد: دســتور دیگر جلســه امروز کمیسیون 
بررســی سه درخواســت تحقیق و تفحص از مرکز بررسی 
های اســتراتژیک ریاســت جمهوری بود. این درخواستها 
توســط حاجی دیلگانی نماینده شــاهین شــهر، امیرآبادی 
نماینده قم و بنده مطرح شــد. کمیســیون بــا تجمیع این 
درخواستها موافقت کرد؛ لذا مصوبه کمیسیون برای تصمیم 
گیــری نمایندگان به صحن علنی ارائه شــد. بازه تحقیق و 

تفحص دوره هشت ساله اخیر و در دو محور عملکرد مرکز 
بررسی های راهبردی در ســالهای گذشته و روند منجر به 

تهیه و انتشار فایل صوتی وزیر امور خارجه است.
عمویی افزود: همچنین در این جلســه تعدادی از نمایندگان 
ســوال از وزیر خارجه در موضوعات مختلف مطرح کردند. 
از جمله آنها خانم محمدبیگی نماینده قزوین بود که درباره 
علت تاخیر در روند افتتاح کنســولگری جمهوری اسلامی 
ایــران در حلب ســوالی را بیان کرد. وزیــر خارجه ضمن 
ارائه توضیحاتی درباره روند پیگیری امور تاکید داشــت که 
موضوع در دســت پیگیری است و سرکنسولهای جمهوری 
اســلامی  در حلب و لاذقیه تعیین شــده و در اسرع وقت 

موضوع دنبال می شــود با توجه به این موضوع ســوال در 
جریان اســت نماینده سوال کننده یک ماه برای اعلام نظر 

فرصت خواست.
وی ادامه داد: ســوال دیگر را آقای سلیمی نماینده محلات 
درباره پیگیری خسارت وارد شده به جمهوری اسلامی ایران 
در اثر عــدم پایبندی طرف مقابل به تعهدات خود در برجام 
مطرح کرد که وزیر خارجه با اشــاره به مباحث طرح شــده 
درباره خسارت وارد شده درباره پیگیری های انجام شده هم 
توضیح داد  و تاکید کرد این موضوع همچنان در دستور کار 
است. علیرغم توضیحات داده شده نماینده سوال کننده قانع 

نشد و سوال به صحن علنی ارجاع شد.

بعضی چهره های سیاسی اصولگرا به خصوص چهره های جریان نظامی مثل علیرضا زاکانی و سعید محمد 
و فریدون عباسی در روز های گذشته ادعا کردند که رهبری با ریاست جمهوری ابراهیم رئیسی هنوز موافق 
نیست و رئیس قوه قضائیه باید از رهبر انقلاب اجازه بگیرد. سعید محمد روز شنبه در یک نشست خبری 

گفته »براساس آخرین صحبت هایی که شنیدیم آقای رئیسی هنوز تصمیمی برای آمدن و اذن رهبر انقلاب را 
نگرفتند مگر شرایط جدیدی رقم بخورد.« البته این سخن او به نحوی مقابله با رئیسی هم به شمار می رفت 

و این پیام را منتقل می کرد که او با اجازه رهبری وارد شده اما رئیسی تا این لحظه چنین اذنی ندارد
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 اعتبارات تملک دارایی خراسان شمالی بیش از سه برابر شد

پیشنهاد وام اجاره ۱۴۰۰ به ستاد کرونا 

اســتاندار خراسان شــمالی گفت: امســال 1۷ هزار و 8۷0 
میلیارد ریال اعتبار از محل اعتبارات تملک دارایی به استان 
اختصاص یافت که در مقایســه با پارسال بیش از سه برابر 

افزایش دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، محمدعلی 
شجاعی روز گذشته در نشست شورای برنامه ریزی و توسعه 
اســتان اعتبارات تملک دارایی این خطه در سال گذشته را 

پنج هزار و 800 میلیارد ریال دانست.
وی افزود: برای ســال جاری چهار هزار و 1۶0 میلیارد ریال 
اعتبار از محل اعتبارات اســتانی ابلاغ شــده است که این 

میزان در سال گذشته ۲ هزار و 5۶0 میلیارد ریال بود.
وی افزود: علاوه بر این اعتبارات استانی، هزار و ۲00 میلیارد 
ریال اعتبار نیز از اعتبارات مانده ســفر ریاست جمهوری به 
استان اختصاص یافته است که تلاش می کنیم تا اعتباراتی 
نیز از محل ســفر رهبر معظم انقــلاب به این میزان افزوده 
شود.استاندار خراسان شمالی با بیان اینکه تعریف پروژه های 
جدید در اســتان ممنوع است گفت: اعتبارات باید برای طرح 
هایی هزینه شــود که از پیشرفت بالای 80 درصد برخوردار 

باشد و مردم از آن نفع ببرند.
شجاعی پیشران اقتصادی استان را حوزه کشاورزی دانست 
و افزود: میراث فرهنگی، صنعت و معدن نیز از دیگر اولویت 

های استان است.
وی به دســتگاه های اجرایی اســتان ۴0 روز مهلت داد تا 
اسناد خزانه مربوطه به دســتگاه خود را جذب کنند و اظهار 

داشت: اگر دســتگاه ها آن را جذب نکنند اسناد خزانه جا به 
جا خواهد شد.

استاندار خراسان شــمالی بر توسعه شهرستان های محروم 

این استان تاکید کرد و گفت: علاوه بر تقسیم اعتبارات طبق 
جمعیت و شاخص ها باید موضوع محرومیت و غیر برخوردار 

بودن را نیز مد نظر قرار دهید.

اســتاندار با بیان اینکه در ســرانه فضای آموزشــی از نظر 
میانگین نســبت به کشور رتبه خوبی داریم افزود: اما ساخت 
مدارس در شهرستان ها توزیع خوبی ندارد، هم اینک بجنورد 

به عنوان مرکز استان از این نظر کمبود دارد.
شــجاعی به ۲ هزار میلیارد ریال اعتباری که وزیر آموزش و 
پرورش به استان اختصاص داد اشاره کرد و افزود: این میزان 
اعتبار باید جذب شــود تا سرانه آموزشی در شهرستان هایی 

که محرومیت دارند به میانگین برسانیم.
وی همچنین از نحوه پراکنده گی ســاخت مدارس در استان 
انتقاد کرد و گفت: ســاخت مدارس با توجه به نیاز ها نبوده 

است.
اســتاندار خراسان شــمالی خواستار ســاخت راه دسترسی 
دانشــگاه بجنورد از مســیر خیابان قیام نیز شــد و گفت: از 
محل تغییر کاربری اعتبار مورد نیاز آن نیز تامین خواهد شد، 
همچنین توسعه شهری و آبادانی را  به دنبال خواهد داشت.

شــجاعی در بخش دیگری از سخنانش به 85 طرح بی نام 
نیز اشــاره کرد و افزود: این مهم در راســتای مانع زدایی ها 
انجام شــده است و تمامی مجوزها برای راه اندازی طرح ها 

گرفته شده است و در اختیار سرمایه گذاران قرار می گیرد.
در پایان این جلســه اعتبارات هزینه ای سال جاری در ۲3 
دستگاه اجرایی مشمول نظام بودجه استانی با 1۶ رای موافق 
و اعتبارات تملک دارایی های ســرمایه ای ســال 1۴00 به 
تفکیک فصول و شهرستان ها با 1۶ رای موافق  به تصویب 

رسید.

وزارت راه و شهرسازی پیشنهاد پرداخت کمک ودیعه مسکن 
را به ســتاد ملی کرونا داده که ستاد در این باره تصمیم گیری 
خواهد کرد.به گزارش روزناکه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، 
با شــیوع ویروس کرونا از سال گذشته وزارت راه و شهرسازی 
دو برنامه را برای کمک به اقشار اجاره نشین در دستور کار قرار 
داد که در ستاد ملی کرونا به تصویب رسید. یکی از این موارد 
پرداخت کمک ودیعه مســکن و دیگــری تمدید قراردادهای 
اجاره بود. هر دو برنامه نیز با توفیق نســبی مواجه شد.ســال 
گذشــته دولت اعلام کرد که مالکان اجازه ندارند مســتاجران 
را بیرون کنند، مگر اینکه مســتاجر خودش تمایلی به ماندن 
نداشــته باشــد. به صاحب خانه ها اجازه داده شد در تهران ۲5 
درصد، سایر کلانشــهرها ۲0 درصد و دیگر نقاط شهری 15 

درصد به نرخ اجاره ســالیانه بیافزایند. هرچند بخشنامه تمدید 
قراردادهــای اجاره به دلایلــی همچــون آگاه نبودن برخی 
مستاجران از حقوق قانونی خود و سوءاستفاده بعضی مالکان در 
مواردی عقیم ماند اما در بسیاری دیگر از موارد به اجرا رسید.
پرداخت وام کمک ودیعه مسکن موسوم به تسهیلات مرابحه 
خرید کالا و خدمات نیز مصوبه دیگری بود که مردادماه سال 
13۹۹ در ســتاد ملی مقابله با کرونا تصویب شــد. این وام در 
تهران 50 میلیون تومان، در شــهرهای بزرگ 30 میلیون و در 
سایر شــهرها 15 میلیون تومان با نرخ سود 13 درصد بود که 
به مستاجر پرداخت شــد و کل مبلغ بعد از اتمام قرارداد اجاره 

به بانک مسترد می شود.
امســال نیز آنطور که محمود محمــودزاده ـ معاون وزیر راه و 

شهرســازی ـ اعلام کرده، کمک ودیعه اجاره و تمدید اجاره ها 
به ستاد ملی کرونا پیشنهاد شده که در این باره ستاد ملی کرونا 
تصمیم گیری خواهد کرد. او توضیحات بیشتری درباره مبلغ وام 
اجاره در سال جاری ارایه نداده اما احتمال افزایش ارقام وجود 
دارد.محمودزاده همچنین با بیــان اینکه حدود 10 هزار واحد 
مســکن ملی آماده افتتاح است گفت: با توجه به اینکه بخشی 
از واگذاری ها به شکل واگذاری گروهی و کوچک مقیاس بوده 
اســت این اطلاعات در حال جمع آوری و نهایی شدن است که 
به زودی اطلاع رسانی خواهد شد. او چند روز قبل هم به ایسنا 
گفته بود: در آینده نزدیک مرحله دوم بهره برداری از واحدهای 
طرح اقدام ملی مســکن در تعدادی از اســتانها انجام می شود 
و تا پایان دولت چند مرحله افتتاح خواهیم داشــت.به گزارش 

ایســنا، تســهیلات مرابحه خرید کالا و خدمات یا همان وام 
کمک ودیعه اجاره به میــزان 50، 30 و 15 میلیون تومان، از 
اوایل مردادماه 13۹۹ در ستاد ملی مقابله با کرونا تصویب شد 
و مهلت پرداخت آن تا پایان اسفندماه به اتمام رسید. سود این 
تســهیلات 13 درصد است. نحوه بازپرداخت آن بدین صورت 
اســت که در روش اول، گیرندگان وام )مستأجران( می توانند 
تســهیلات را یک ساله دریافت کنند و صرفا سود آن را ماهانه 
بپردازند و در پایان ســال، اصل آن را پرداخت کنند. در روش 
دوم، متقاضیان می توانند وام را ســه ســاله دریافت کنند و در 
مدت 3۶ ماه اصل و فرع آن را به بانک بپردازند. مستاجران در 
تهران ماهانه 5۴0 هزار تومان، کلانشهرها 3۲0 هزار تومان و 

سایر شهرها 1۶0 هزار تومان پرداخت خواهند کرد.

افزایش ۱۱۶ درصدی قیمت نوشابه
در جریان روند افزایشــی قیمت خوارکی ها و آشامیدنی ها از سال گذشته تا کنون، قیمت 

هر بطری نوشابه نسبت به پارسال تا 11۶ درصد افزایش داشته است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، آمارهای رسمی منتشر شده از سوی 
مرکز آمار در رابطه با تورم فروردین از این حکایت داشــت که هزینه خرید خوارکی ها و 

آشامیدنی در مقایسه با فروردین پارسال ۶3.5 درصد افزایش یافته است. 
این در حالی اســت که بررســی جزئی تر آمار تورم نشــان می دهد گروه »چای، قهوه، 
کاکائو، نوشــابه و آبمیوه و نوشابه های غیر الکلی« با ۷5.1 درصد جزو کالاهای قرار دارد 

که بالاترین سطح افزایش قیمت نسبت به سال گذشته را به خود اختصاص داده است.
در بین این اقلام نوشــابه گازدار در مقایسه با پارسال 11۶.۶ درصد و نسبت به اسفند ۴.۶ 
درصد گران شده است؛ به طوری که هر بطری 1.5 لیتری نوشابه در فروردین سال گذشته 
حدود ۴550 قیمت داشــته که در فروردین ســال جاری به طور متوسط به  ۹8۶0 تومان 

افزایش یافته است و حتی تا 11 هزار و 300 تومان هم فروش رفته است.
بررســی قیمت این کالا در طول یک سال گذشته نیز بیانگر آن است که به طور متوسط 
هر بطری نوشابه در اردیبهشت ماه ۴۶۴0 تومان، خرداد ۴8۲5 ، تیر 53۲۶، مرداد ۶۲3۷، 
شــهریور ۶8۲5، مهر ۷3۲0، آبان 805۶، آذر 8۶85، دی 8۹۹۶، بهمن ۹1۷5 و اســفند 

۹۴38 تومان فروش رفته است. 
گفتنی اســت که در فروردین ماه امسال هر سه شاخص اصلی تورم با افزایش همراه شد 
و  نرخ تورم ســالانه 38.۹  و تورم نقطه به نقطه و به نوعی میزان افزایش قیمت کالا و 
خدمات نسبت به پارســال ۴۹.5درصد بوده است، جریانی که از سال گذشته و حتی سال 
13۹8 ادامه پیدا کرده و مرکز آمار نیز اخیر طی گزارشــی این روند افزایشی تورم در یکی 

دو سال گذشته را تائید کرده بود.

همه جزئیات پرداخت وام ازدواج 
در سال ۱۴۰۰

مدیــر اداره اعتبــارات بانک مرکــزی گفت: تاکنــون ۲۷ هزار و 51 نفر از تســهیلات 
قرض الحسنه ازدواج بهره مند شده اند و سایر افراد نیز در حال تکمیل مدارک هستند.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از صدا و سیما، شهرزاد دانشمندی با بیان اینکه 
تاکنون ۲۷ هزار و 51 نفر از تســهیلات قرض الحسنه ازدواج بهره مند شده اند و سایر افراد 
نیز در حال تکمیل مدارک هستند، گفت: به محض ابلاغ این قانون از سوی دولت به بانک 

مرکزی، این موضوع به بانک ها ابلاغ شد.
مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی گفت: بر اســاس قانون، افرادی که از ســال ۹۷ ازدواج 
کرده و تســهیلات دریافت نکرده اند، می توانند نســبت به دریافت وام ازدواج ۷0 میلیون 
تومانی اقدام کنند. این افراد می توانند با ثبت نام در ســامانه قرض الحســنه ازدواج، بانک 
عامل و شــعب را مشخص کنند و در مرحله آخر بانک از طریق ارسال پیامک متقاضی را 

مطلع می کند.
وی افزود: بر اســاس قانون، مبلغ تسهیلات قرض الحســنه برای زوج های زیر ۲5 سال 

)داماد( و ۲3 سال )عروس( 100 میلیون و برای ایثارگران دو برابر است.
دانشــمندی درباره وثیقه های این تسهیلات گفت: وثیقه ها بر اساس اعتبارسنجی، حساب 
یارانه ای افراد و ســفته اســت و بانک ها بنا بر شــرایط متقاضی و اعتبارسنجی، نسبت به 

دریافت وثیقه کافی اقدام می کنند.
وی ادامه داد: مدت باز پرداخت تســهیلات 10 ساله است و برای تسهیلات 100 میلیون 

تومان ماهانه یک میلیون تومان اقساط در نظر گرفته شده است.

 ۱۰۰ هزار خودرو عمومی در کشور رایگان 
گازسوز شد

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی از گازسوز شدن رایگان نزدیک 
به 100 هزار خودرو عمومی در کشور خبر داد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از وزارت نفت، حســین باقری، گفت: از ابتدای 
این طرح تاکنون، بیش از 30۶ هزار خودرو عمومی در این طرح ثبت نام کرده اند که از این 
تعداد 13۲ هزار خودرو مشمول طرح شــناخته شده اند. از میان 13۲ هزار خودرو مشمول 
طرح رایگان گازسوز شدن خودروهای عمومی، 1۶ هزار و ۴00 خودرو تاکنون برای تبدیل 
نوبت گرفته اند و 15 هزار و 500 دستگاه خودرو عمومی نیز در حال انتخاب کارگاه هستند.
مدیر طرح ســی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی همچنین از تبدیل ۲00 هزار 
مسافربر شخصی از جمله تاکسی های اینترنتی و آژانس ها در قالب مصوبه اجرای این طرح 
خبر داد و افزود: این طرح به تازگی آغاز شــده است و مشخصات مالکان این خودروها به 

تشخیص وزارت کشور به این شرکت اعلام شده و در نوبت تبدیل قرار می گیرند.
باقری ادامه داد: هم اکنون اجرای این طرح با ۶ شرکت پیمانکار و ۲۷۹ کارگاه در سراسر 
کشور در حال اجراست. طرح تبدیل رایگان خودروهای عمومی به طور رسمی از خرداد ماه 

۹۹ کلید خورد و ثبت نام خودروهای عمومی برای تبدیل رایگان آغاز شد.

۱۷ مقصد اصلی صادرات کالاهای ایرانی
رئیس ســازمان توسعه تجارت می گوید به زودی در دیداری میان صادرکنندگان و فعالان 
اقتصــادی و وزیر صنعت، معدن و تجارت، اصلی ترین اولویت های صادراتی کشــور مرور 

خواهد شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، در شرایطی که با توجه به نامشخص 
بودن سرنوشت تحریم ها، هنوز معلوم نیست دولت دوازدهم تجارت و صادرات را چگونه به 
دولت واگذار خواهند کرد به نظر می رســد در هفته های پایانی فعالیت دولت، رزم حسینی، 
وزیر صمت قصد دریافت گزارشی از آخرین وضعیت صادراتی کشور در سال 1۴00 دارد و 

البته مقاصد اصلی صادراتی کالاهای ایرانی نیز بار دیگر بررسی خواهد شد.
حمید زادبوم – رئیس ســازمان توسعه تجارت – در این زمینه گفته: در این نشست علاوه 
بر بررسی تحولات جدید در نحوه ایفای ارزی صادرکنندگان، به بررسی ظرفیت کشورهای 
هدف صادراتی شــامل 15 کشور همسایه و دو کشور چین و هند جهت صادرات کالاهای 

ایرانی پرداخته خواهد شد.
وی افزود: در این نشست قرار است ضمن بررسی ظرفیت های توسعه ای صادرات بر اساس 
گروه های کالایی و گزارش دهی مســئولان دســتگاه های مسئول مختلف، آسیب شناسی 

دقیقی نیز از این بخش صورت گیرد.
معاون وزیر صمت ادامه داد: در این نشســت هم اندیشــی همچنین برخی زیرساخت های 
موثر در حوزه توســعه صادرات از جمله موافقت نامه ها و تعاملات با برخی از اتحادیه های 

بین المللی مورد بررسی قرار خواهد کرد.
رئیس کل ســازمان توســعه تجارت ایران گفت: بررسی مشــکلات و موانع پیش روی 
صادرکننــدگان در حوزه های زیرســاخت های تجارت، تعهدات ارزی، مشــوق ها و میزان 
اثربخشی برخی نهادهای نقش آفرین، بررسی ظرفیت های صادراتی اقتصادهای نوظهور از 

دیگر محورهای مورد بررسی در این نشست خواهد بود.
این نشســت با حضور وزیر صمت، قائم مقام وزیر در امور بازرگانی، رئیس کل ســازمان 
توســعه تجارت ایران، تعدادی از رؤسای کمیسیون های مجلس شورای اسلامی، روسای 
برخی انجمن ها و اتحادیه های صادراتی، روســای اتاق های اصنــاف، بازرگانی و تعاون، 
نمایندگان برخی شــرکت های پیشرو در حوزه صادرات، روسای اتاق های مشترک ایران و 
کشــورهای هدف، نمایندگان گمرک، بانک مرکزی، صندوق ضمانت صادرات و صندوق 
توسعه ملی و معاونان مرتبط در وزارتخانه های جهاد کشاورزی، امور خارجه برگزار خواهد 

شد.

خبر

گمانه زنی هایی در خصوص بازگشت نرخ دلار به کانال 15هزار تومانی؛

ریزش نرخ ارز ادامه دارد؟
ســرویس اقتصاد | به گفته کارشناســان 
اقتصادی ثبات نرخ ارز برای اقتصاد واردات 
محور ایران بســیار با اهمیت است و از این 
رو، دولت ها همــواره در تلاش بوده اند تا 
قیمــت ارزهایــی همچــون دلار را برای 
جلوگیــری از افزایــش نرخ تــورم کنترل 
کرده و پایین نگه دارنــد. اما این اتفاق در 
نپذیرفته  سال های اخیر به درستی صورت 

است.
البته دولت فعلی تا حدودی توانست قیمت 
دلار را در چهار سال ابتدایی خود و به لطف 
برجــام کنترل کند، اما بــا روی کار آمدن 
دونالد ترامپ در کاخ سفید و افزایش گمانه 
زنی ها دربــاره خروج آمریکا از برجام، ورق 
برگشــت و تهدید چند باره رئیس جمهور 
ســابق آمریکا برای خــروج از برجام، در 
اواسط اردیبهشــت ماه سال ۹۷ عملی شد 
و همزمان با بازگشــت تحریم های آمریکا 
علیه ایران شــاهد روند افزایشــی نرخ ارز 
بودیم و در تابســتان ســال قبل نرخ دلار 
حتی از مرز 30 هزار تومان نیز گذشت. به 
طــور نمونه قیمت دلار در اولین روز کاری 
صرافی ها در سال گذشته، 15 هزار و 800 
تومان بود و در پایان ســال قیمت این ارز 
خارجی به ۲3 هزار و ۹۶0 تومان رســید و 
رشد 51 درصدی را در سال ۹۹ تجربه کرد.
اکنون اما در روزهای گذشــته و همزمان با 
از سرگیری مذاکرات هسته ای، نرخ دلار بار 
دیگر کاهشی شد و حتی به کانال ۲0 هزار 
تومان نیز رسید. اکنون نیز گمانه زنی هایی 
در خصوص کاهش بیشتر نرخ ارز می شود 
و برخــی معتقدند دلار مجــددا به کانال 

15هزار تومانی باز می گردد.
سه عامل تعیین کننده قیمت دلار در ایران

در این خصوص رئیس اتاق بازرگانی ایران 
و چین در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در 
این تردیدی نیست که جایگاه ریال و ارزش 
پول ملی ایــران در قیاس با ارزهایی مانند 
دلار، تاثیری قابل توجه در قیمت تمام شده 
کالاهــا و تورم و میــزان هزینه های ثابت 
زندگــی مردم دارد؛ از ایــن رو نرخ دلار و 
ثبــات آن اهمیت زیــادی در برنامه ریزی 

اقتصادی و مدیریت زندگی دارد.
مجیدرضا حریری با بیان اینکه در ســطح 
کلان ســه عامل بر تعیین قیمت دلار در 
اقتصاد ایران نقش اساســی دارند، توضیح 
داد: عامــل نخســت بــه شــرایط کلان 
تورم،  بازمی گردد. وضعیت  ایران  اقتصادی 
ســرمایه  اقتصادی،  رشــد  افزوده،  ارزش 
گذاری و بســیاری از عوامل دیگر در کنار 
یکدیگر ارزش ذاتی ریال را تعیین می کنند 
که در مقایســه با دلار نرخی را مشــخص 

می کند.
رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین ادامه داد: 
عامل دوم، در رابطه با میزان دسترســی به 
دلار و عرضه آن از ســوی بانک مرکزی 
است. ما در دهه ۹0 دو شوک قیمتی دلار 
داشــتیم که هر دو آنها پس از شکل گیری 
تحریم ها و تشــدید آنها ایجاد شد. یک بار 
دلار از 1000 تومان به حدود ۴000 تومان 
و بــار دوم به مرز 30 هزار تومان رســید و 
دوباره بازگشــت. حال اگــر بانک مرکزی 
دسترسی بیشــتری به ارز داشــته باشد و 
عرضــه را در برابــر تقاضــا افزایش دهد، 
بخشی از افزایش قیمت دلار در سال های 
گذشته متوقف خواهد شد. البته اجرای این 
سیاست پیچیدگی های خاص خود را دارد و 
نمی توان به راحتی از افزایش دسترسی به 

ارز و تزریق آن به بازار سخن گفت.
حریری ســومین عامل تاثیرگذار بر قیمت 
ارز را شــرایط روانی جامعه دانست و گفت: 
اقتصاد  آینــده  به  ناامیدی نســبت  هرچه 
افزایــش یابد، این تصور بــه وجود می آید 
که ریال در حال از دست دادن ارزش خود 
است و برای جلوگیری از زیان بیشتر، باید 
ثروت را بــه ارزهای دیگر بــدل کرد که 
همین اقدام در کنار شــرایط روانی جامعه 
منجر به افزایش جدی نرخ ارز می شود که 
ما آن را در طول ســال های گذشــته بارها 

مشاهده کرده ایم.
دلایل کاهش اخیر نرخ دلار

وی با اشــاره به روند کاهشی قیمت دلار 
در روزهای گذشــته، بیان کــرد: آنچه که 
باعث شــد نرخ دلار آزاد از ۲5 هزار تومان 
به مرز ۲0 هزار تومان برســد و در نهایت 
کاهشــی نزدیک به ۲0 درصدی را تجربه 
کند، فروکش کردن فضای منفی جامعه و 
امید به لغو تحریم ها و بهبود نسبی شرایط 
بــود. هرچند در عمل هیــچ اتفاقی نیفتاده 
و حتی زمان بندی مشــخصی نیز در این 
زمینه وجود نــدارد اما صرف بهبود فضای 
روانی جامعه بــر قیمت دلار چنین تاثیری 

گذاشته است.
رئیــس اتاق ایران و چین با بیان اینکه گام 
دوم برای کاهش قیمت دلار، لغو تحریم ها 
و بهبود واقعی شــرایط اســت، بیان کرد: 
اگر عرضه ارز در مقایســه با تقاضا افزایش 
پیدا کند و دسترســی ما به دلار گسترش 
یابد، می توان انتظار داشــت که قیمت دلار 
کاهش یابد اما در این بین سیاســت بانک 
مرکــزی و نحــوه مدیریت بــازار اهمیت 

فراوانی دارد.

احتمال کاهش قیمت دلار تا ۱۵ هزار 
تومان

حریری با تاکید بر اینکه کســی نمی تواند 
قیمــت دقیقی برای دلار مشــخص کند، 
اظهار کرد: در صورتی که دو عامل فضای 
روانی و کاهش فشــار تحریم ها رخ دهد، 
می توان انتظار داشت که نرخ دلار به کانال 
15 هــزار تومان نیز نزدیک شــود اما این 
توقع که دلار دوباره ۴000 یا 5000 تومان 
شــود، در کوتاه مدت ممکن نیست و اگر 
چند ســال اقتصاد ایران حرکت رو به رشد 
داشته باشد و مختصات کلان خود را بهبود 
بخشد، آنگاه باید دید که آیا شرایط، مناسب 
کاهش بیشتر قیمت دلار خواهد بود یا خیر. 
تا آن زمــان، چنین انتظاری دور از واقعیت 
خواهــد بود.به گزارش ایســنا، نرخ دلار از 
ابتدای ســال 13۹۷ و همزمان با بازگشت 
تحریم های آمریکا علیه ایران روند افزایشی 
به خود گرفت و در تابستان سال قبل حتی 
از مــرز 30 هزار تومان نیز گذشــت اما با 
پیــروزی بایدن در انتخابــات، این نرخ به 
۲5 هزار تومان رسید. در روزهای گذشته و 
همزمان با از سرگیری مذاکرات هسته ای، 
نرخ دلار بار دیگر کاهشــی شد و حتی به 

کانال ۲0 هزار تومان نیز رسید.
امکان بهبود در وضعیت برخی 

شاخص ها در سال ۱۴۰۰
پیش از این نیــز عضو اتاق بازرگانی تهران 
معتقد بود که در صورتی که شــوک جدید و 
شــدیدی به اقتصاد ایران وارد نشود، بهبود 
در وضعیت برخی شاخص ها در سال 1۴00 
ممکن خواهد بود.عباس آرگون با اشــاره به 
اهمیت نحوه تعیین نرخ ارز در اقتصاد ایران، 
توضیح داد: ما در ســال های پیش از برجام 

نیــز بارها تذکر داده بودیم که با ارزپاشــی 
بانک مرکزی و پایین نگه داشتن مصنوعی 
نرخ دلار، تنهــا واقعیت ها پنهان می مانند و 
در عمل زمانی که ترمز دلار برداشــته شود، 
بــا یک جهش قیمت مواجه می شــویم که 
نتیجه این موضوع را نیز در سال های گذشته 
دیدیم.وی ادامه داد: در رابطه با شرایط فعلی 
کشــور نیز باید با همین دقت نظر برخورد 
کــرد. اینکه در صورت کاهــش تحریم ها، 
ناگهان نــرخ دلار از ۲5 هزار تومان به 15 
هزار تومان برسد، صادرکننده و تولیدکننده 
را با فشاری مواجه می کند که بیرون آمدن 
از زیر بار آن کار ســاده ای نیست. از این رو 
خطر مهمی که ایــن روزها اقتصاد ایران را 
تهدید می کند پاییــن آوردن عمدی قیمت 

دلار با اهداف سیاسی است.
عوامل تاثیرگذار در تعیین قیمت دلار

یکــی از دغدغه هــای رهبــر انقلاب در 
ســال های اخیر، همواره حفظ ارزش پول 
ملی بوده است. ایشــان در سخنرانی های 
مختلفــی بر حفظ ارزش پــول ملی تاکید 
داشــته است و از مســئولین بار ها خواسته 
انــد که این مســاله را به عنــوان یکی از 

اولویت های کاری خود در نظر بگیرند.
به گفته کارشناســان اقتصادی در ســال 
1۴00 قیمــت دلار در گــرو چنــد عامل 
بســیار مهم همچــون سرنوشــت برجام، 
سرنوشت FATF، توانایی دولت در فروش 
نفت و بازگردانــدن ارز های حاصل از آن، 
بازگردانــدن ارز های حاصــل از صادرات 
غیرنفتــی، اثرات بودجــه 1۴00، موفقیت 
دولت در آزادســازی منابع بلوکه شــده در 
سایر کشور ها و انتخابات ریاست جمهوری 

است.
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جمع آوری 9 هزار معتاد کارتن خواب شهر 
مشهد در سال جاری

سرپرست بهزیستی خراسان رضوی گفت: طرح جمع آوری معتادان متجاهر کارتن خواب 
با همکاری بهزیســتی، شــورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر، دادستانی، شهرداری و 
نیروی انتظامی از آذرماه گذشــته در مشهد شروع شــده که بهزیستی در بخش درمان 
و بازتوانــی افراد با این طرح همــکاری دارد. در این طرح تا کنــون حدود 5 هزار نفر 
جمع آوری شــده اند. در جلسه  اخیر شورای هماهنگی در استانداری، مقرر شد که تا شش 

ماه نخست امسال، تمام ۹ هزار معتاد کارتن خواب شهر مشهد جمع آوری شوند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« مســعود فیروزی در جمع نمایندگان مردم در شورای 
شهرستان مشــهد در خصوص چگونگی انتقال افراد معتاد به کمپ ها گفت: کمپ های 
ماده 15 و مراکز ســرپایی ترک اعتیاد، خودمعرف هســتند و استفاده از زور برای بردن 
معتادان به این مراکز، غیر قانونی و جرم اســت و اگر مشــاهده شود با متخلف، برخورد 

خواهد شد.
وی خاطر نشــان کرد: یک طرح جمع آوری معتادان متجاهــر کارتن خواب با همکاری 
بهزیستی، شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر، دادستانی، شهرداری و نیروی انتظامی 
از آذرماه گذشــته در مشهد شروع شده که بهزیستی در بخش درمان و بازتوانی افراد با 
این طرح همکاری دارد. در این طرح تا کنون حدود 5 هزار نفر جمع آوری شــده اند. در 
جلســه  اخیر شورای هماهنگی در اســتانداری، مقرر شد که تا شش ماه نخست امسال، 

تمام ۹ هزار معتاد کارتن خواب شهر مشهد جمع آوری شوند.
سرپرست بهزیستی خراســان رضوی در زمینه آسیب های اجتماعی حاشیه  شهر مشهد 
گفت: بحث آســیب های اجتماعی، یک بحث بین ســازمانی و پیچیده است که بخشی 
از کار کنترل و کاهش آن بر عهده ی بهزیســتی می باشــد. به خاطر بالا بودن جمعیت 
حاشیه نشــین در مشهد و برخی عوامل دیگر، میزان آسیب های اجتماعی در این مناطق 
نسبتا زیاد است و مدیریت این وضعیت توسط تنها یک دستگاه و سازمان، شدنی نیست. 
دستگاه های مرتبط، دستورالعمل های سازمانی خودشان را در این زمینه دارند و بر اساس 
همان دســتورات عمل می کنند که گاهی ممکن است عملکرد آن ها با سایر دستگاه ها 

در تناقض باشد.
وی همچنین به یکســان  نبودن آمــار و اطلاعات مربوط به آســیب های اجتماعی در 
دســتگاه های مختلف اشــاره کرد و گفت: این عدم یک پارچگی در اطلاعات و عملکرد 

درون دستگاهی و متفاوت با سایر نهادها، مدیریت آسیب ها را دشوار می کند.

ضرورت انجام ورزش های هوازی برای 
بیماران پیوند کلیه

یــک جراح و متخصص کلیه و مجاری ادراری گفت: نکته مهم در رابطه با بیمارانی که 
پیوند کلیه انجام داده اند، انجام ورزش های مناســب هوازی از جمله پیاده روی، دوچرخه 
ســواری، شــنا، تنیس و... اســت که روزانه باید حدود ۲0 تا 30 دقیقه این ورزش ها را 

انجام دهند.
ایســنا نوشت: مجید صمدی با اشــاره به اینکه کلیه ها نقش اساسی در دفع مواد زائد از 
طریــق ادرار و متعادل نمــودن الکترولیت ها، آب و املاح در بدن دارند، بیان کرد: وقتی 
کار کلیه ها شدیدا کاهش پیدا کند که به آن نارسایی کلیوی گفته می شود، بیمار نیاز به 

دیالیز یا پیوند کلیه پیدا می کند.
این جراح و متخصص کلیه و مجاری ادراری یکی از معیارهای نشــان دهنده ابتلای فرد 
به نارســایی کلیوی را افزایش اوره و کراتینین خون بیــان کرده و گفت: حداقل میزان 
کراتینین در افراد بالغ باید حدود 1.3 تا 1.5 باشد و وقتی کراتینین خون در آزمایش های 

افراد سیر صعودی دارد، این موضوع نشان دهنده شروع آسیب به کلیه ها است.
بــه گفتــه وی، زمانی که کلیه هــا از کار افتادند، اقدام خاصی جز دیالیــز و پیوند کلیه 
نمی شود، انجام داد؛ به همین دلیل بیمارانی که در مراحل اول نارسایی کلیوی قرار دارند، 
باید بســیار مراقبت کنند. زمانی که کراتینین خون قدری بالا می رود، با انجام یک سری 
مراقبت ها می شود از آسیب جدی به کلیه جلوگیری به عمل آورد تا نیاز به دیالیز دائمی 

و پیوند وجود نداشته باشد. 
این متخصص کلیه و مجاری ادراری تشــریح کرد: دیابت و هایپرتانســیون)پر فشاری 
خــون(، برخی از عفونت های کلیوی، ســندروم  نفروتیک و... بیماری هایی هســتند که 

می تواند منجر به نارسایی کلیوی و تشدید آسیب به کلیه شود.
صمــدی در خصوص عوامل جلوگیری از ابتلا به نارســایی کلیوی در بیماران مبتلا به 
دیابت و قند خــون بالا اظهار کرد: در وهله اول، این بیماران باید با پرهیز مصرف مواد 
قنــدی و کربوهیدرات و رژیم غذایی مناســب، قند خون خود را کنترل و از پیشــرفت 
آسیب های کلیوی جلوگیری کنند. همچنین افرادی که فشار خون بالا دارند، باید مرتب 
به پزشک مراجعه و داروهای ضد فشار خون بالا را مصرف کنند و به هیچ وجه خودسرانه 
مصــرف داروها را قطع نکنند. همچنین با عدم مصرف زیاد نمک و روغن از آســیب به 

کلیه ها ممانعت کنند.
افسردگی و مشکلات روحی فراوان از مسائل شایع در بیماران دیالیزی

جراح و متخصص کلیه و مجاری ادراری ضمن اشاره به اینکه »کم اشتهایی و سوء تغذیه 
در بیماران دیالیزی بســیار شایع است و بهتر است این افراد تعداد وعده های غذایی خود 
را افزایــش دهند« افزود: این بیماران باید مصرف نمک را به شــدت کاهش دهند؛ به 
طور مثال نان هایی که در پختشــان نمک زیادی استفاده شده نباید مصرف کنند و حتما 
از آرد ســبوس دار تهیه شده باشد. همچنین از مصرف مواد قندی، شکر، غذاهای حاوی 

کربوهیدرات و میوه های حاوی پتاسیوم از جمله موز، پرتقال و خربزه خودداری کنند.
وی تاکیــد کرد: این بیمــاران نباید در بین نوبت های دیالیــز وزن اضافه کنند که این 

موضوع نیز به اهمیت رژیم غذایی برمی گردد. 
جراح و متخصص کلیه و مجاری ادراری در مورد بیمارانی که پیوند کلیه انجام می دهند، 
تاکید کرد: این بیماران باید تا پایان عمر تحت مراقبت مستقیم پزشک قرار داشته باشند 
و داروهای تجویز شــده را اســتفاده کنند. همچنین نکته مهم برای این بیماران انجام 
ورزش های مناســب هوازی از جمله پیاده روی، دوچرخه ســواری، شنا، تنیس و... است 
که روزانه باید حدود ۲0 تا 30 دقیقه این ورزش ها را انجام دهند. زمان شروع ورزش را 
پزشــک معالج تعیین می کند که معمولا چهار تا ۶ هفته پس از انجام پیوند موفق است. 
بیماران پیوندی باید از ورزش هایی که امکان برخورد ضربه به شــکم و قســمت عمل 

جراحی وجود دارد، مثل فوتبال، والیبال، رشته های رزمی و کشتی خودداری کنند.
صمــدی در مورد  فواید ورزش برای بیماران پیوند کلیه عنوان کرد: شــادابی، افزایش 
جریان خون و کمک به اکسیژن رسانی، افزایش قدرت قلب ، استقامت و انرژی، کاهش 
فشــار خون، چربی بدن و رسیدن به وزن مناســب، کاهش استرس، افسردگی، افزایش 
اعتمــاد به نفس و همچنین بهبود در وضعیت خواب، همگی از فواید ورزش کردن برای 

این بیماران است.

جان باختن 9 بیمار مبتلا به بیماری کووید 
۱9 در خراسان شمالی 

رییس دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی گفت : در ۲۴ ساعت گذشته ۹ بیمار مبتلا 
به بیماری کووید 1۹ در بیمارستان های این استان جان خود را از دست دادند.

روابط عمومی دانشــگاه علوم پزشــکی خراسان شمالی نوشت: ســیداحمد هاشمی با 
بیان اینکــه »در همین مدت ۶۷ بیمــار جدید با علایم قطعی بیمــاری کووید 1۹ در 
بیمارســتان های خراســان شــمالی بســتری شــدند تا آمار بیماران کرونایی  بستری 
در ایــن مراکز درمانی به 3۶۲ نفر برســد« اظهار کرد: با وجود کاهشــی شــدن روند 
بیماری کووید 1۹ در این اســتان، همچنان این اســتان در بین هفت اســتان با شیب 
 تنــد این بیمــاری قرار دارد و بایــد با رعایــت پروتکل های بهداشــتی  آن را کنترل 

کنیم.

خبر

فاجعه مرگبار در تالاب بختگان

//

رد پیشنهاد اصلاح شرایط بازنشستگی در مجلس 

یک فعال محیط زیست گفت: تنها راه نجات تالاب بختگان 
و سایر تالاب های کم آب پرداخت حق آبه آن است، در غیر 
این صورت این مشکل حل نخواهد شد و در سال های آینده 
نیز ادامه خواهد داشــت. در نتیجه اگــر این حجم آب وارد 
تالاب بختگان نشــود، حدود 1۲ هــزار جوجه فلامینگو در 
این تالاب به سرنوشت غم انگیزی دچار و تلف خواهند شد.
ایــن روز هــا خبر های تلخی از سرنوشــت هــزاران جوجه 
فلامینگو در تالاب بختگان منتشــر می شود که حق آبه آن 
از ســوی وزارت نیرو رهاسازی نشده اســت. متاسفانه 5 تا 
1۲ هزار جوجه فلامینگو در تالاب بختگان در انتظار مرگی 
دردناک بر اثر بی آبی هستند که اگر این اتفاق صورت گیرد، 
یکــی از بزرگترین فجایع محیط زیســتی ایران رقم خواهد 

خورد.
باشــگاه خبرنگاران نوشت: با شدت گرفتن روند خشکسالی، 
سدســازی و بهــره بــرداری فجیع از آب های ســطحی و 
زیرزمینــی حوضه تالاب بختگان، ایــن تالاب حیاتی امروز 

با خشکســالی بسیار گسترده ای مواجه شده که حیات آن در 
خطر جدی قرار گرفته است.

جالب اســت بدانید که حق آبه تالاب بختگان حدود یکصد 
میلیون متر مکعب در سال است که متاسفانه این آب عمدتا 
یا پشــت سد ها مانده اســت یا آب تالاب سرازیر زمین های 
کشاورزی بالا دست می شــود، بنابراین وزارت نیرو قرار بود 
حدود پنجاه میلیون متر مکعب را برای تالاب رهاسازی کند 
که با توجه به خشکســالی شدید امســال، وزارت نیرو هنوز 

راضی به رهاسازی این حجم آب نشده است.
زهرا ناصری کارشــناس و فعال محیط زیست، در این باره 
اظهار کرد: متاســفانه در تابستان ســال ۹۶ بحران بی آبی 
در تــالاب اتفاق افتاد و تعداد زیادی از جوجه ها تلف شــدند 
و متاســفانه در سال جاری این اتفاق برای بار چندم در حال 

رخ دادن است.
او با اشــاره بــه اینکه بعد از تالاب میانکالــه این بار تالاب 
بختگان قتلگاه پرندگان خواهد بود، تصریح کرد: باید هر چه 

ســریع تر اقدامات اضطراری برای حفظ این پرندگان انجام 
شــود و آب ســد ها بر روی تالاب بختگان باز شــود تا این 

پرنده ها نجات پیدا کنند.
این کارشناس محیط زیست تصریح کرد: مردم بومی منطقه 
و کشاورزان و جمعی از تشکل های مردم نهاد، با لوله گذاری 
۲500 متــر ازچاه آب مزارع به تامیــن آب مورد نیاز جهت 
ایجاد زیســتگاه جایگزین برای جوجــه فلامینگو های باقی 
مانده اقدام کردند. متاسفانه چندین سال است که این دریاچه 
با خشکسالی دست و پنجه نرم می کند و مشکل آن مشکل 

تازه ای نیست.
فعال محیط زیست تصریح کرد: تنها راه نجات این تالاب و 
ســایر تالاب های کم آب پرداخت حق آبه آن است، در غیر 
این صورت این مشکل حل نخواهد شد و در سال های آینده 

نیز ادامه خواهد داشت.
در نتیجه اگر این حجم آب وارد تالاب بختگان نشود، حدود 
1۲ هــزار جوجه فلامینگو در این تالاب به سرنوشــت غم 

انگیزی دچار و تلف خواهند شــد. البته نا گفته نماند که این 
اتفاق اولین بار نیست که رخ می دهد، بلکه طی سال های 85 
تاکنون چندین بار روی داده است که صد ها یا هزاران جوجه 

فلامینگو تلف شدند.
علــی ارواحی مدیر ملی طرح حفاظــت از تالاب های ایران، 
درباره آخرین وضعیــت تالاب های ایران، اظهار کرد: میزان 
بارش ها نســبت به سال گذشــته تاخیر داشته است؛ هرچند 
که در طی هفته های گذشــته بارش های خوبی را در کشور 
داشــتیم، اما نسبت به سال گذشته روند بارش ها همزمان به 
تاخیر اتفاق افتاده است و ممکن است نسبت به سال گذشته 

میزان آب تالاب ها کاهش داشته باشد.
او در ادامه بیان کرد: ایران کشــوری خشک و نیمه خشک 
اســت و بهــره بــرداری از منابع آب مخصوصــا در بخش 
کشاورزی متناســب با ظرفیت و توان آبی تعریف نمی شود 
و این موضوع ســبب می شــود که تالاب ها از جمله تالاب 

بختگان و پریشان با مشکل مواجه شوند.

معــاون حقوقی و امور مجلس ســازمان تامین 
اجتماعــی گفــت: پیشــنهاد اصلاح شــرایط 
بازنشســتگی با سنوات 30 سال سابقه پرداخت 
حق بیمه بدون در نظر گرفتن سن بیمه شدگان 

در کمیسیون بهداشت مجلس رد شد.
ایرنا نوشت: محمدابراهیم جواهری با بیان اینکه 
»مطابق تبصره ماده ۷۶ قانون تامین اجتماعی 
کسانی که 30 سال تمام کار کرده و در هر مورد 
حق بیمــه مدت مزبور را به ســازمان پرداخته 
باشــند در صورتی که ســن مردان 50 سال و 
سن زنان ۴5 سال تمام باشد می توانند تقاضای 
نمایندگان  گفت:  کنند«  بازنشستگی  مستمری 
مجلس در ارائه طرح اصــلاح تبصره )1( ماده 
)۷۶( با ایــن توجیه که قانــون مجری باعث 
نوعی بی عدالتی شده و به عنوان مثال افرادی 
که در ســن پایین مشغول به کار می شوند قبل 
از رســیدن به سن مقرر در قانون)۴5سال برای 
زنان و50 ســال برای مردان( 30 سال سابقه را 

احراز می کنند.
وی افزود: به واســطه عدم احراز سن و سابقه  
مقــرر در تبصــره )1( ماده ۷۶ قانــون تامین 
اجتماعی به صورت توامان نمی توانند بازنشسته 
شــوند و این موضــوع را اجحافی در حق آنان 
دانســته اند نســبت به ارائه طــرح مزبور اقدام 
کرده انــد. حال آنکه طرح های ارائه شــده در 

مجلس شورای اسلامی در حوزه بیمه ای نیازمند 
محاســبات اکچوئری دقیق بــوده و مطالعات 
تطبیقی با ســایر قوانین را لازم می کند که در 
صورت عــدم توجه به این مهم، آســیب های 
جبران ناپذیــری از رهگذر تصویــب این قبیل 
طرح ها بــر بدنه ســازمان تامیــن اجتماعی 
وارد خواهــد آمد.به گفته جواهری، ســالمندی 
جمعیت یکی از مشــکلات پیــش روی نظام 
بازنشســتگی در دهه های آینده خواهد بود و به 
دلیل کاهش ورودی های سیســتم، مشکلاتی 
در جهــت پایداری منابع و مصــارف این نظام 
پدیــد خواهد آمد. در آینــده تغییرات معناداری 
در ســاختار جمعیتی ایران پدید خواهد آمد و در 
حال حاضر نیز نسبت سالمندان به کل جمعیت 
افزایش یافته اســت. این در حالی اســت که 
صندوق های بازنشستگی ایران یکی از بالاترین 
نرخ جایگزینی را نسبت به سایر کشورهایی که 
نظام بازنشســتگی آنها براساس پرداخت جاری 
اداره می شــود، دارد. بنابراین وجود مشــکلات 
در نظام بازنشستگی، نگرانی هایی را در ارتباط 
با پایداری نظام های فعلــی به وجود آورده که 
لازمــه آن انجــام اصلاحات جهــت مقابله با 
تغییرات غیرقابل اجتنابی است که در آینده رخ 

خواهند داد.
وی با بیان اینکــه »دو مقوله کاهش درآمد و 

افزایش هزینه، صندوق های بازنشســتگی را با 
معضل عدم توازن مالی مواجه می سازد و در این 
بین تحمیل قوانین بازنشستگی پیش ازموعد و 
افزایش امید به زندگی موجب رشــد تصاعدی 
تعداد مســتمری بگیران و کاهــش تعداد بیمه 
شدگان می شــود« گفت: بدیهی است اصلاح 
قوانین بازنشستگی باید با محاسبات اکچوئریال 
همخوانی و مطابقت داشــته باشد و صرف این 
که بیمه شــده 30 سال کامل ســابقه پرداخت 
حق بیمه را تکمیل کرده با هر شــرایط سنی در 
ردیف بازنشستگان سازمان قرار گیرد، مغایر با 
بازنشستگی  بیمه ای صندوق  محاسبات  منطق 
اســت. قطعا در آینده نزدیک ســازمان تامین 
اجتماعی را با چالش و بار مالی مضاعف روبرو 

خواهد کرد.
جواهری تشــریح کرد: برخلاف عبارت مندرج 
در دلایــل توجیهی مفاد طرح کــه کمک به 
کارگرانی عنوان شــده که با داشــتن 30 سال 
بازنشستگی بدهند  سابقه نمی توانند درخواست 
در صــورت تصویب این قانون، نــه تنها بیمه 
شدگان اجباری ذینفع هستند، بلکه گروه های 
دیگر بیمه ای )بیمه پــردازان اختیاری، حرف و 
مشــاغل آزاد، بیمه پردازان خاص و ...( نیز از آن 
منفعت خواهند برد و این موضوع نظر طراحان 
از ارائــه طرح مزبور را برآورده نمی ســازد و با 

توجه به اینکه خیل عظیمی از متقاضیان، بیمه 
پردازانی خواهند بود که مشــمول دیگر قوانین 
بیمه پردازی هستند، لذا اصلاح قانون، منجر به 

ورود افراد جدید به مشاغل نخواهد شد.
جواهری تصریح کرد: در واقع خروجی این طرح 
مشوقی برای کارفرمایان خواهد بود تا به جای 
به کار گیری نیروی جوان، افراد بازنشســته را 
با توجه به قوای جســمانی و توان کاری که در 
آنها وجود دارد و تجربه بالایی که طی سالیان 
متمادی کســب کرده اند را بدون پرداخت حق 
بیمه به ســازمان تامین اجتماعی در مشــاغل 
قبلی به کار گمارنــد و اینگونه با فرار بیمه ای 

بیش از پیش مواجه خواهیم بود.

جواهری گفــت: همچنین اگــر افزایش امید 
به زندگی را نیز در نظر بگیریم، کاهش ســن 
بازنشســتگی بر خلاف اصل۷5 قانون اساسی 
تنها به افزایش مصارف و بر هم خوردن تعادل 
منابع و مصارف سازمان های بیمه گر اجتماعی 
منجر می شود و در عمل، بازنشستگان را از یک 
شغل رسمی همراه با مزایای قانونی، به مشاغل 

کاذب و بی پشتوانه می کشاند.
او اضافــه کرد: با عنایت به اینکه کمیســیون 
بهداشت و درمان به عنوان کمیسیون اصلی به 
این طرح رسیدگی می کرد، با مخالفت اعضای 
کمیسیون با کلیات طرح این موضوع از دستور 

کار مجلس خارج شد.

  انهدام باند بزرگ قاچاق دارو؛

 محموله  ای که به مقصد نرسید
 متاســفانه در سال های 
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در  دارو  قاچــاق  اخیر 
کشور روند روبه رشد 
است.  داشته  بسیاری 
بــرای مقابلــه با این 
اقدام شناسایی شیوه های 
موثــر کنترل و مقابله ای 
و  انتظامــی  نیــروی 
همچنیــن تعییــن نقاط 
آن ها  ضعــف  و  قــوت 
و  طراحــی  می توانــد 
برنامه ریزی های صحیح را به دنبال داشــته 

باشد.
ارزانی؛ عامل قاچاق دارو 

مهمترین دلیل خروج بی رویه دارو به خارج 
از کشــور ارزان بودن آن اســت. طبق آمار 
ســازمان جهانی بهداشــت، در کشور های 
مختلــف از یک تــا ۷0 درصــد قاچاق و 
تولید داروی تقلبــی اتفاق می افتد. خارج یا 
به صورت  دارویی  واردکردن محصــولات 
قاچــاق، تبعات بســیاری را برای کشــور 
بــه دنبــال دارد. از آنجا کــه کنترلی روی 
داروهــای قاچاق انجام نمی شــود، کیفیت 
آن ها هم قابل شناســایی نبوده که همین 
موضوع ســلامت بیماران را بــه مخاطره 

خواهد انداخت. به عقیده بســیاری از افراد 
و حقوقدانــان قاچاق دارو پس از مواد مخدر 
و اسلحه، وحشتناک ترین نوع قاچاق است؛ 
چرا که زیان آن تنها شــامل زیان اقتصادی 
نیست، بلکه ســلامت و جان انسان ها را به 

خطر می اندازد.
مهرماه سال گذشته بود که اطلاعات ارتش 
عراق اعــلام کرد کــه 1۹ کامیون حاوی 
صدها هزار قلم دارو را که به شــکل قاچاق 
از ایران وارد عراق شــده بود، توقیف کرده 

است. 
قاچاق ساماندهی شده

بهــروز بنیــادی، نماینده مجلس شــورای 
اســلامی در آبان ماه سال ۹8 گفته بود که 
قاچاق دارو به صورت کاملا سازماندهی شده 
اســت و قاچاقچیان با اجاره کردن دفترچه 
بیمه شــهروندان، اقدام بــه خرید داروهای 
داخلی و قاچاق بــه عراق می کنند. به گفته 
وی، قاچاق دارو به این روش در شــهریور 
۹۷ به اوج رســید و موجب کمبود انسولین 

در ایران شد.
جانشــین فرمانده انتظامی خراسان رضوی، 
در حاشیه بازدید از کشــف محموله قاچاق 
دارو در فــرودگاه مشــهد در این خصوص 
اظهــار کرد: یکــی از رســالت های اصلی 

پلیــس، مقابله بــا قاچــاق کالا از مبادی 
ورودی و خروجی اســت و تمام تلاش خود 
را در راســتای مبارزه و دستگیری این افراد 

خواهیم کرد.
بار مسافران گذرگاه قاچاق دارو 

به گزارش روزنامه »صبــح امروز« ابراهیم 
قربان زاده روز گذشته در حاشیه بازدید از این 
محموله قاچاق در فرودگاه مشــهد در جمع 

خبرنگاران گفت: در راستای ماموریت اصلی 
پلیس برای مبارزه با قاچاق دارو در خارج از 
شــبکه های توزیع، پلیس فردوگاه مشهد به 
چند نفر که همراه بار مسافران قصد انتقال 
دارو به خارج از کشــور را داشتند مشکوک 

شده و آنان را تحت نظر قرار داد.
قاچاق هشت تنی دارو

وی بــا بیان اینکه »این افــراد داروها را در 
پوشــش اتصالات لوله  به خارج از کشــور 
منتقــل می کردنــد و مقصد آن ها کشــور 
افغانستان بود« تصریح کرد: در این عملیات 
هشــت تن دارو به ارزش 1۴ میلیارد ریال 
کشف و ضبط شــد و سه نفر در این ارتباط 
دستگیر شــدند که دو نفر آنان تبعه خارجی 
هســتند. تحقیقات برای یافتن همدســتان 
آنان در داخل کشــور ادامه دارد. همچنین 
یک داروخانه در این خصوص شناســایی و 

مهر و موم شد.
نقش دارو خانه ها در امر قاچاق

کارشــناس مدیریت نظارت بــر امور دارو 
و مواد تحت کنتــرل معاونت غذا و داروی 
دانشــگاه علوم  پزشکی مشــهد نیز در این 
راســتا ابراز کرد: داروها حداکثر سه تا پنج 
سال تاریخ انقضا دارند، لذا داروخانه ها برای 
مصرف یک تا یک و نیم ســال خود داروها 

را انبــار می کنند و نگهــداری این مقدار در 
نیست.یوسف  داروخانه غیر طبیعی  انبار یک 
مهر افشان افزود: یک داروخانه، دارو را خارج 
از شبکه رسمی توزیع نگهداری و به فروش 
رســانده و دستگاه های نظارتی از وجود انبار 
آن بی اطلاع بوده اند؛ لذا پرونده قاچاق دارو 
تشکیل و داروخانه تعطیل شد تا پرونده آن 

در کمیسیون مربوطه رسیدگی شود.

قربان زاده: هشت تن 

دارو به ارزش 14 میلیارد 

ریال کشف و ضبط شد و سه 

نفر در این ارتباط دستگیر 

شدند که دو نفر آنان تبعه 

خارجی هستند. تحقیقات 

برای یافتن همدستان آنان 

در داخل کشور ادامه دارد

مهر افشان: یک 
داروخانه، دارو را خارج از 
شبکه رسمی توزیع نگهداری 
و به فروش رسانده و 
دستگاه های نظارتی از وجود 
انبار آن بی اطلاع بوده اند؛ 
لذا پرونده قاچاق دارو 
تشکیل و داروخانه تعطیل 
شد تا پرونده در کمیسیون 
مربوطه رسیدگی شود
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نقد فیلم زیر نور کم

 محمد وزیری به عنوان اولین ساخته سینمایی اش سعی کرده با بهره گیری از پیچیدگی های 
خاص به سمت ســینمای مفهومی یا روانشناسانه حرکت کند، اما زیرنورکم فاصله زیادی با 
ژانر مورد نظر او دارد. آنچه شکل گرفته تصاویر متحرک نامربوطی است که تنها به همدیگر 

وصل شده اند و تعدادی بازیگر و سیاهی لشکر هم از جلوی دوربین می گذرند.
نکته مهم این است که چنین شبه فیلم هایی با یک ایده ذهنی ساخته می شوند؛ ایده ای خنثی 
که حتی به طرح و جلوتر از آن به فیلمنامه هم نمی رســد و چفت و بست دراماتیکی حتی در 
ساده ترین شکل ممکن در آن احساس نمی شود.آدم های فیلم بی هویت و اخته و روان پریش 
هســتند، روابط در ذهن فیلمساز مانده و مخاطب رابطه ها را نمی فهمد، حتی در خلاصه فیلم 

هم به نکاتی اشاره شده که اساساً در فیلم کارکردی ندارند.
فیلمســاز فکر کرده با ایجاد فضایی گنگ می تواند وارد جریانات ذهنی یکی از کاراکترهایش 
بشود، اما آنقدر همه چیز در سطحی ترین شکل جلوی دوربین رفته است که مهم ترین اصل 
ماجرا را نمی دانیم! رابطه رؤیا با حامد آنقدر نامفهوم اســت که نمی شــود نوع روابط آن ها را 

تشخیص داد.
موضوع فیلم همان کلیشه های رایج است؛ موضوع خیانت ها و شک ها و زندگی در گذشته و 
اینکه رابطه زن و شوهری به دلیل اتفاقاتی که در گذشته رخ داده تحت الشعاع قرار می گیرد.
فیلمســاز در اولین ساخته اش نه توانســته نوآوری کند و نه مخاطب را وارد قصه کند چراکه 
قصه ای در کار نیســت. آنچه در زیر نور کم می بینیم موقعیت های منسوخ شــده ای است که 
نمونــه اش را بار هــا دیده ایم.پلان به پلان های فیلم پُز روشــنفکری می دهد و این به دلیل 
نابلدی فیلمســاز در بسترسازی اســت، به طوری که ما هیچ پیش فرض یا شناختی از رؤیا و 
حامد و فریبا نداریم و فقط دیالوگ هایی می شنویم که انگار به مخاطب ربطی ندارند. به طور 
مثال ســکانس تولد رؤیا در کافه با میزانسن های شــلخته و ابتدایی اش مخاطب را گمراه تر 
می کند و اساساً زمان مجهول است و منطق سکانس های قبل و بعد مشخص نیست، انگیزه 
وزیری در ابهام پردازی و گنگ سازی نشانه چیست؟ چرا این فیلم قادر به قصه گویی مشخص 
هر چند در اندازه خودش هم نیســت؟ فیلم در اجرا هم ضعف های بیشماری دارد که فیلمساز 
آنچنان مشــغول پز دادن با پلان های اشــتباه بوده که یادش رفته محتوایش را سروسامان 
بدهد، اساساً ریشه چنین فیلمی از پوچ انگاری می آید و تبدیل به اثری دلی می شود؛ اثری که 
برای خودِ فیلمسازش است، به همین دلیل این فیلم بعد از شش سال توانست اکران آنلاین 
شــود، یعنی برای کارگردانش اکران شدن یا نشدنش مهم نبوده و حالا مخاطب با مبلغ 30 

هزار تومان باید فیلمی را ببیند که ندیدنش بهتر است.
زیر نور کم اگر روی پرده ســینما اکران می شد، نابلدی فیلمساز در پلان گرفتن لو می رفت. 
در ســکانس واژگونی خودرو یا سکانس تولد در کافی شاپ اجرا به قدری آشفته و الکن است 

که اساساً نمی تواند حتی در قاب تلویزیون یا موبایل تأثیربرانگیز باشد.
زیر نور کم حتی پتانســیل لازم برای یک فیلم کوتــاه را هم ندارد، به همین دلیل این فیلم 
در بهترین حالت می تواند ســیاه مشقی برای کارگردانش باشد. صابر ابر مانند همیشه اش در 
نقش مردی گیج و مبهوت ظاهر شــده که تکرار بازی همیشگی اش است. انتخاب لیلا زارع 

برای نقش رؤیا بدترین گزینه است.
بازی اگزجره با بیان تصنعی به شدت بد است. با ساخت این گونه از فیلم ها نگاه مخاطب به 
ســینمای جدی تنزل پیدا می کند و بهتر اســت این فیلم ها در جمع محدودتری نمایش داده 

شوند چراکه نه هنر هستند و نه تجربه که برای همه قابل نمایش باشند.
»زیرنورکم« با نام قبلی »ســمفونی تولد« در ســال ۹5 ساخته شده و این روز ها بعد از شش 

سال اکران آنلاین شده است.

مناسب سازی ۴۵۰ عنوان فیلم و سریال 
برای ناشنوایان

بیش از ۴50 اپیزود فیلم و ســریال مناسب ســازی 
شــده برای ناشنوایان بر روی پلتفرم »وی او دی« 

در دسترس قرار گرفت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، 
این اقدام جهت مناسب ســازی تماشای فیلم ها و 
ســریال ها برای جامعه ناشنوای کشور انجام شد و 
امروز پس از گذشــت یک ســال از آغاز این اقدام 
بیش از ۴50 اپیزود فیلم و ســریال در دســترس 

مخاطبان ناشنوا است. 
فیلیمو به عنوان یکی از »وی او دی«ها از ســال گذشته اقدام به انتشار برخی از محتواهای 

فارسی برای ناشنوایان کرد. 
بر همین اساس 1۶ عنوان سریال ایرانی و ۹5 فیلم سینمایی ایرانی با توجه به نیاز مخاطبان 

ناشنوا برای این عزیزان مناسب سازی و در دسترس کاربران قرار  گرفته است.
از آثار مطرح ســینمایی که برای مخاطبان ناشنوا مناسب ســازی شده می توان به فیلم های 
زندانی ها، ابد و یک روز، ســرخ پوســت، هزارپا، درخونگاه، غلامرضا تختی، قسم، زهرمار و 

آستیگمات اشاره کرد. 
این درحالی است که تعداد محتواهای مناسب سازی شده برای ناشنوایان از بهترین فیلم ها و 

سریال های روز جهان و ایران در حال افزایش است.
فیلیمو پیش از این نیز برخی از محتواها را برای مخاطبان نابینا با همکاری سوینا مناسب سازی 

کرد که این اقدام نیز با استقبال مخاطبان خوب نابینایان روبرو شده است.

حضور فرهادی در باشگاه فیلمسازانی که 
هرگز فیلم بد نمی سازند 

یک نشریه انگلیسی فهرست 10 فیلمساز سرشناس دنیا را با حضور چهره هایی چون مارتین 
اسکورســیزی، اصغر فرهادی و برادران کوئن منتشــر کرد که در کارنامه آن هرگز فیلم بد 

دیده نمی شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از هنرآنلاین، نشــریه فار اوت که نویســندگان 
آن علاقه ای ویژه به فهرست ســازی و بازی با اعداد دارند، در یکی از تازه ترین مطالب خود 
ســراغ کارگردانانی رفته اســت که هرگز فیلم بد نمی ســازند. مارتین اسکورسیزی، کریس 
نولان، کوئنتین تارانتینو، اصغر فرهادی، بونگ جونگ-هو، دنی ویلنوو، گرتا گرویگ، مارتین 

مکدونا، جوئل و ایتن کوئن و کلی رایکارد 10 عضو این باشگاه هستند.
در بخش معرفی تنها ایرانی و دومین آســیایی این فهرست آمده است: اصغر فرهادی گرچه 
دو جایزه اســکار در کارنامه دارد اما هنوز هم بین مردم و سینمادوســتان چندان شناخته شده 
نیســت. او فیلمسازی مولف اســت که فیلم هایی صمیمی و درونی می سازد و بهترین نقطه 
برای آشنا شدن با جهان سینمایی اش دیدن فیلم برنده اسکار »جدایی نادر از سیمین« است.

روش پراحســاس و مشــتاقانه او برای چیره شدن بر روح انســان تاثیرگذار و در عین حال 
هنرمندانه اســت. فرهادی داستان هایی را به تصویر می کشد که حقارت را با حسی عمیق از 

تلخی بزرگنمایی می کند و هر کدام از آنها در نوع خود یک جواهر هستند.
 

کافه فیلم

خبر

روشندل: پیرو 
ابلاغیه ستاد مقابله 
با کرونا، سالن های 
سینما و تئاتر نیز از 1۸ 
اردیبهشت ماه اجازه 
فعالیت داشتند که شروع 
فعالیت داوطلبانه و به 
دلخواه مدیران سینما 
است

بهبهانی: خوراک 
سینما فیلم است و 
فیلم های اکران شده 
در دوروز گذشته، 
همان فیلم های قبل 
بوده و فیلم جدیدی بر 
روی پرده های سینما 
نمی رود

۲۶۰۰ اثر به نخستین جشنواره رسانه ای امام رضا)ع( ارسال شد 
دبیــر علمی نخســتین جشــنواره رســانه ای 
امــام رضا)ع( گفــت: ۲5۹8 اثر بــه دبیرخانه 
جشــنواره ارســال شد که شــامل 81۲ اثر در 
بخش رســانه های خبــری و تحلیلی، ۷۲3 اثر 
در بخش رســانه های مجــازی و 10۶3 اثر در 
بخش رســانه های صوتی و تصویری می شود. 
پس از داوری آثار ارسالی توسط هیأت داوران، 
در نهایــت ۲۴0 اثر به عنوان آثار منتخب اولیه 

انتخاب شدند و به مرحله نهایی راه یافتند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، اکبر نصراللهی با اشاره به اهمیت برگزاری 
نخستین جشنواره رسانه ای امام رضا)ع(، اظهار 
کرد: هدف جشنواره رسانه ای امام رضا)ع( ایجاد 
گفتمان رســانه ای در حوزه فرهنگ و ســیره 
رضوی است تا بتوانیم با شناسایی نقاط ضعف  و 
قوت برای رفع کاستی ها و تقویت این گفتمان 
تلاش کنیم. همچنین برگزاری این جشــنواره 
فرصت مناســبی برای خادمان رسانه ای گمنام 
امام رضا)ع( در اقصی نقاط کشور فراهم خواهد 
کرد تا با شناســایی آن ها، شبکه سازی بهتری 
بــرای ارتباط بــا آنان و ارتقــاء تولیدات حوزه 

فرهنگ و سیره رضوی فراهم شود.
وی ادامه داد: پس از انتشــار فراخوان جشنواره 
و اســتقبال قابل توجه اهالی رسانه، ۲5۹8 اثر 
به دبیرخانه ارسال شــد که شامل 81۲ اثر در 
بخش رســانه های خبــری و تحلیلی،۷۲3 اثر 
در بخش رســانه های مجــازی و 10۶3 اثر در 
بخش رســانه های صوتی و تصویری می شود. 
پس از داوری آثار ارسالی توسط هیأت داوران، 

در نهایــت ۲۴0 اثر به عنوان آثار منتخب اولیه 
انتخاب شــدند و به مرحله نهایی راه یافتند که 
داوری آن نیز از ۲5 فروردین ماه آغاز شده و در 
صورتی آثار که دارای کیفیت لازم برای کسب 
رتبه های اول تا سوم هر بخش باشند، در نهایت 
۴8 اثر به عنوان آثــار برتر بخش های مختلف 

جشنواره برگزیده و معرفی می شوند.
نصراللهــی تصریــح کرد: اگر آثار ارســالی به 

دبیرخانه جشــنواره امتیاز لازم را توسط هیأت 
داوران کســب نکند، ممکن است همانند دیگر 
جشــنواره های معتبر دنیــا، در برخی بخش ها 
اثری حائز شــرایط کســب رتبه اول تا ســوم 
شناخته نشود و صرفاً به تقدیر از پدیدآورندگان 

بسنده شود.
وی در خصــوص ارزیابــی اولیه آثار ارســالی 
به جشــنواره، خاطرنشــان کــرد: در برخی از 

رشته های این جشنواره آثار بسیار فاخر و بدیع با 
پردازش نوین دریافت شد که قابل توجه هیأت 
داوران بــود و می تواند بــرای تقویت تولیدات 
رسانه ای امیدبخش باشــد. در برخی بخش ها 
مانند طراحی بازی هــای رایانه ای نیز به دلیل 
نوپا بودن، نیازمند فرصت بیشتری برای آشنایی 
علاقه مندان و تولیــد آثار مطلوب در دوره های 

بعدی هستیم.

دبیر علمی نخســتین جشــنواره رسانه ای امام 
رضا)ع( افزود: ارزیابی اولیه آثار دریافتی نشانگر 
این بود که به ســوژه های خارج از حرم رضوی 
توجه زیادی نشــده در حالی که عشق و ارادت 
به حضرت رضا)ع( معطوف به مشــهد و حرم 
رضوی نیست و موضوعات خارج از حرم مطهر 
رضوی نیز باید مورد توجه قرار گیرد. این یکی 
از شــاخص های داوری آثــار بود کــه باید در 
دوره های آینده مورد توجه اصحاب رسانه قرار 
گیرد. در مرحله نهایی ارزیابی توجه به ســوژه 
اختصاصی، پرداخت متفاوت، جامعیت و تنظیم 
متناسب با ساختار تولیدات رسانه ای و همچنین 
توجه به موضوعات پیرامونی حرم مطهر رضوی 
از جمله معیارهایی اســت که مورد توجه هیأت 

داوران خواهد بود.
وی با اشاره به این که »جشنواره رسانه ای امام 
رضــا)ع( می تواند موتور محــرک فعالیت های 
رســانه ای بیشــتر و تلاش مضاعــف خادمان 
رسانه ای در حوزه ســیره رضوی باشد«، بیان 
کــرد: داوران جشــنواره با اتخــاذ معیارهای 
حرفه ای تلاش می کنند شرایط رقابت مناسب 

برای تولید آثار فاخرتر را فراهم کند.
بر اساس گزارش آستان نیوز، نصراللهی درباره 
برنامه ریــزی صــورت گرفته بــرای برگزاری 
اختتامیه این جشــنواره اضافه کرد: با توجه به 
شــرایط کرونایی کشور و شــهر مشهد، زمان 
دقیق برگزاری اختتامیه جشــنواره مشــخص 
نیســت، اما امیدواریم در تیرماه امسال بتوانیم 

این مراسم را برگزار کنیم.

گزارش صبح امروز از بازار کساد سینماهای مشهد:

احیای صنعت سینما نیازمند اکران فیلم خوب است
تا پیش از شیوع ویروس 

ان
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کرونا، همیشــه سینما 
از  یکــی  رفتــن 
مــردم  تفریحــات 
که  می شد  محســوب 
ســینماروها،  مخصوصا 
آخــر هفته ها بــه همراه 
خانواده شــان به ســینما 
به تماشــای  می رفتند و 
فیلم های موردعلاقه شان 
می نشستند. حالا باید دید 
ویروس کرونا این فرصتِ دوباره را به سینما 
و مخاطب هایش می دهــد تا بار دیگر روی 
ســینما حســاب باز کنند و هر روزی که در 
فیلم هــای  پــای  کردنــد،  اراده  هفتــه 

موردنظرشان بنشینند یا خیر.
طبق آمار منتشر شــده در سایت های معتبر 
و مراجــع ذیصلاح، کل فــروش فیلم های 
ســینمایی در ســال جاری با یک ماه سال 
برابری می کند. کارشناســان می گویند   ۹8
محدودیت های رفت و آمد و کمبود فیلم از 

عوامل خلوتی گیشه های سینما است.
حذف سینما از سبد تفریح

سینما از اسفند سال قبل از سبد تفریح مردم 
حذف شــد و صنعت سینمای ایران در سال 
۹۹ بیشترین لطمه را دید. نزدیک به 3 هزار 
نفر که در ســینماهای کشور کار می کردند 
بیکار شــدند و به گفته سینماداران، فروش 
کل امســال به اندازه یک ماه سال ۹8 هم 
نبود. درحال حاضر سایت های پیش فروش 
کاری شان  روزهای  بلیت سینما خلوت ترین 
را ســپری می کنند و دیگر خبری از ازدحام 

و صف مقابل پردیس های سینمایی نیست.
عمق فاجعه با انتشار هبری از ایسنا مبنی بر: 
عنوان پرفروش ترین فیلم که در سال ۹8 با 
بیــش از 38 میلیارد تومان به نام »مطرب« 
ثبت شده بود، در سال کرونازده ۹۹ به فیلم 
»شــنای پروانه« با رقم سه میلیارد و 300 

میلیون تومان رسید، هویدا می شود.

بســیاری از تهیه کننده ها هم فیلم شــان را 
برای اکران به ســینماداران نمی دهند. آن ها 
برای تهیه فیلم شان میلیاردها تومان هزینه 
کرده اند و دوست ندارند در این شرایط اکران 
شــود. از طرف دیگر محدودیت شبانه و منع 
تــردد از ۲1و ۲۲ تأثیر منفــی روی فروش 
گذاشته و در این شرایط به گفته سینماداران 
احیای دوباره ســینماهای کشور حداقل یک 

سال زمان می برد.
حال پس از مدت ها قرنطینه و باز و بســته 
شــدن سالن های نمایش، ســینما و تئاتر از 
رسته 3و ۴ به ســطح ۲ مشاغل تغییر کرده 
و این تغییر بدین معناســت که سینماها در 
شــرایط نارنجی و قرمز نیــز فعالیت خود را 

ادامه داده و تعطیل نمی شوند.
در ادامه جهت بررســی نحوه بازگشــایی و 
وضعیت پردیس های ســینمایی به ســراغ 
مهاوتاهنری و ســینمایی اداره کل فرهنگ 
و ارشــلد و ســینما داران رفته کــه به ان 

می پردازیم:
فروش نسبتا رضایت بخش

سرپرســت معاونت هنری و سینمایی اداره 

کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی 
گفت: در اســتان خراســان و شهر مشهد 3 

سالن سینما در حال حاضر فعال است.
جواد روشندل در مصاحبه با خبرنگار »صبح 
امروز« بیان کرد: در تعطیلاتی که سالن های 
ســینما پشت سر گذاشــتند؛ تمامی سالن ها 
به طور مداوم گندزدایی و ضدعفونی شــده 
و با بازگشــایی آن ها، ایــن فرآیند با جدیت 

بیشتری صورت می گیرد.
وی ابراز کرد: بر اساس مصوبه ستاد کرونای 
کشــور مبنی بر بازگشایی مشاغل سطح ۲، 
سالن های ســینما و تئاتر که با پیگیری های 
مســتمر وزارت خانــه و اداره کل هنرهای 
نمایشی از ســطح 3 به ۲ منتقل شده نیز از 

تعطیلی در آمدند.
روشــندل ادامه داد: پیرو ابلاغیه ستاد مقابله 
با کرونا، ســالن های سینما و تئاتر نیز از 18 
اردیبهشــت ماه اجازه فعالیت داشــتند که 
شروع فعالیت داوطلبانه و به دلخواه مدیران 

سینما است.
وی بیــان کــرد: گندزدایــی و ضدعفونی 
سالن های نمایش بعد از هر سانس و تشدید 
رعایــت پروتکل های بهداشــتی و کاهش 
ظرفیت نمایش در ســالن ها به یک/ســوم 
ظرفیت از جمله اقداماتی بوده که سالن های 

سینما در حال انجام آن هستند.
روشــندل گفت: با توجه بــه رعایت موارد 
مذکور از روز شنبه سه سینما هویزه، افریقا و 
اطلس بازگشایی شده و اکران فیلم ها بر پرده 

نمایش را از سر گرفتند.
وی توضیــح داد: اگرچه گزارش فروشــی 
از روز اول بازگشــایی تا کنون به دســت ما 
نرســیده اما این فروش تا حدودی رضایت 
بخش بوده و نیز ممکن اســت در روزهای 
آینده، مدیران ســینماهای دیگری در سطح 
اســتان قصد بازگشایی ســالن های خود را 

داشته باشند.
سرپرســت معاونت هنری و سینمایی اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی 

شرح داد:   البته ممکن است برخی از مدیران 
با بررســی هزینه های درآمد، عدم بازگشایی 

سالن ها را مصلحت فعلی خود بدانند.
وی در خصــوص نحــوه اکــران فیلم ها و 
تعداد فیلم هــای حاضر بر روی پرده نمایش 
سینماها توصیح داد: در حال حاضر مردم به 
مانند قبل می تواند از طریق ســینما تیکت، 
بلیــت فیلم مورد نظر خود را خریداری کرده 
و در ساعت مقرر به سینمای مربوطه مراجعه 

کنند.
روشــندل اظهار کرد: ظرفیت فروش فیلم ها 
بر اســاس یک/ســوم ظرفیت سالن ها بوده 
تا مردم و مخاطبــان فیلم با اطمینان خاطر 

بیشتری در سینما حضور پیدا کند.
کمبود فیلم جهت اکران

وی در خصــوص نحوه فیلم هــای در حال 
اکران تبیین کرد: مدیران ســینما، فیلم های 
مورد نظر را درخواســت داده و بر اســاس 

سالن های نمایشی بارگذاری می شود. 
روشــندل در خصوص بازگشایی سالن های 
تئاتر توضیح داد: بازگشایی سالن ها نیز منعی 
ندارد، اما تا امروز ســالنی بازگشایی نشده و 
تنها دو سالن درخواست بازگشایی داشته که 
در صورت تایید درخواســت نحوه بازگشایی 
تئاتر به مانند ســالن های سینما  سالن های 
بوده و با یک/سوم ظرفیت اجازه اجرا دارند.

در ادامه مدیر پردیس سینمایی هویزه گفت: 
بازگشایی سینما خبر خوبی بود اما راه افتادن 

مجدد سالن های نمایشی زمان لازم است.
احمدرضــا بهبهانی افزود: خوراک ســینما 
فیلم اســت و فیلم های اکران شده در دوروز 
گذشــته، همان فیلم های قبــل بوده و فیلم 

جدیدی بر روی پرده های سینما نمی رود.
وی از کم بودن فیلم ها گله می کند و معتقد 
است هنوز هم سینماها بسته هستند، چراکه 

تنها یک فیلم در اختیار سینماها قرار دارد. 
بهبهانــی ادامــه می دهد: در حــال حاضر 
نمی شــود اســم این شــرایط را بازگشایی 
گذاشــت. بازگشایی درواقع زمانی معنی پیدا 

می کند که ما حداقل در ســبد اکران، چهار 
فیلم داشته باشیم. یعنی اگر بخواهیم از نظر 

فنی صحبت کنیم، سینماها هنوز بسته اند.
مدیر پردیس سینمای هویزه مشهد توضیح 
داد: در روز اول بازگشایی سالن های سینما، 
سینما هویزه تنها به فروش ۶0 گیشه موفق 
شــد که یکــی از دلایل وقوع ایــن اتفاق 
نبود تبلیغات در ســطح شــهر بوده چرا که 
بسیاری از مردم همچنان گمان می برند که 

سالن های نمایشی تعطیل هستند.
بازگشــایی  ابــراز کرد: تعطیلی و  بهبهانی 
مکرر ســینماها، علاوه بر بی اطلاعی مردم 
از بازگشــایی ســالن های نمایش، سبب بی 
اعتمادی تهیه کنندگان برای اکران فیلمشان 

در سینما شده است.
وی ادامه داد: بســیاری از تهیــه کنندگان 
ترغیب و اقبال خود جهت اکران فیلم هایشان 
در پردیس های ســینمایی را از دست داده و 
اقبال بیشــتری در اکــران آنلاین پیداکرده 
و ســینما ها را مقرون به صرفــه برای خود 
نمی دانند که این بزرگتریــن ضربه پاندمی 

کرونا به حوزه فرهنگ و نمایش است.
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معاون استاندار خراسان رضوی:

شهرداران کارها را بدون شائبه انتخاباتی 
انجام دهند

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری خراسان 
رضوی گفت: تلاش شــهرداران این باشد که تا 
لحظه آخر کار و مراقبت کنند طرحهایی که انجام 

می شود شائبه انتخاباتی نداشته باشد. 
بــه گزارش صبــح امروز، ســید کمــال الدین 
میرجعفریان روز گذشــته در کارگــروه اعطای 
تسهیلات قرض الحسنه به شهرداریهای استان 
خراسان رضوی افزود: ارزش طرحهایی که نیاز به 

تسهیلات دارد از جوانب مختلف و همچنین میزان اثر بخشی آنها مورد بررسی قرار گیرد و طرحها 
به تناسب نیاز هر شهر هدفگذاری شود.

وی ادامه داد: باید از انجام طرحهای فاقد ارزش افزوده پرهیز کرد و در انجام هر پروژه هزینه و 
فایده را کاملا مورد نظر داشت.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری خراسان گفت: همچنین باید دید که سرمایه گذاری که 
دعوت می شود در چه سطحی و برای کدام منافع شهرستان نیاز است.

میرجعفریان افزود: با توجه به اینکه برخی از درخواســتها مربوط به احداث کارگاه شن و ماسه و 
آسفالت است باید در سطح کلان هم نیازمندی و ظرفیت استان در این ارتباط مورد نظر قرار گیرد.
در این کارگروه اعطای تســهیلات به چند طرح در شــهرهای درگز، دولت آباد، تربت حیدریه، 

فریمان و چاپشلو مورد بررسی قرار گرفت.

بازندگی در ۲۳ شهرستان خراسان رضوی:

 بارش ها ادامه داد
کارشــناس مرکز پیش بینی هواشناسی خراسان 
رضوی با بیان اینکه از 30 شهرستان در خراسان 
رضوی در ۲3 شهرســتان بارندگی وجود داشته 
است، گفت: بارش ها امروز همچنان پرحجم ادامه 
دارد و امــروز احتمال بارندگی به صورت پراکنده 

خواهد بود 
زهرا عنایتــی در گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: 
ریزش باران که از عصر دیروز در خراسان رضوی 

شدت گرفته، روزگذشته همچنان پرحجم ادامه دارد و امروز احتمالا بارندگی به صورت پراکنده 
خواهد بود و روزهای سه شنبه وچهارشنبه بارندگی نخواهیم داشت.

وی افزود: طی این مدت در شهرســتان های درگز، کلات، قوچان، تربت حیدریه، کاشمر، گناباد، 
فریمان، خواف، جغتای، بردسکن، بجستان، ریوش، خلیل آباد، طرقبه، خوشاب، باخرز، مه ولات، 

جوین، رشتخوار، راوه، نیشابور، گلمکان و همچنین مشهد بارندگی داشته اند.
وی ادامه داد: بیشترین بارندگی در شهرستان های ریوش و کلات نادری به میزان 11.5 میلیمتر 

بوده است. همچنین در ایستگاه فرودگاه مشهد ۲.3 میلیمتر بارندگی گزارش شده است.

فرماندار فریمان:

راه های ارتباط روستایی مسدود شده بر اثر 
سیل در فریمان بازگشایی شدند

فرماندار فریمان گفت: روز گذشــته بارش شدید 
باران منجر به جاری شدن سیل و مسدودی هفت 
راه  روســتایی این شهرستان شد که پس از چند 
ساعت با تلاش نیروهای راهداری و اعضای ستاد 

بحران بازگشایی شدند. 
بــه گزارش صبح امــروز عباســعلی صفایی در 
گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: بــا توجه به اینکه 
فریمان منطقه کوهســتانی محسوب می شود در 

معرض بارش های فصلی با شدت فراوان قرار دارد، باران روز گذشته سبب جاری شدن آب همراه 
با گل و لای فراوان و با شدت بالا در مسیر جاده شد.

وی با اشــاره به آزادسازی یک دستگاه خودروی سنگین و ۶ دستگاه خودروی سبک گرفتار در 
سیل روز گذشته افزود: در ساعات اولیه مسدود شدن مسیر راه های روستایی با تلاش چهار ساعته 
نیروهای راهداری مسیر پنج روستا بازگشایی و تلاش ها تا شب گذشته ادامه داشت و پس از آن 

مسیر هفت روستای مسدود شده مجدد باز و تردد در جریان است.
صفایی بیان کرد: آب سرریز از شدت باران به سمت سد فریمان هدایت شد و اکنون خوشبختانه 

آب فراوانی در سد ذخیره شده است.
نماینــده عالی دولت در این شهرســتان ضمن تقدیر از همکاری دهیاری هــا در زمان بحران 
توضیح داد: با توجه به تاکیدات دهیاران به کشاورزان و دامپروران و انجام تمهیدات لازم جهت 
جلوگیری از خسارت های احتمالی ناشی از بارش باران و جاری شدن سیل خوشبختانه خسارتی 

به دامپروری، اراضی باغی و کشاورزی وارد نشده است.
وی با بیان اینکه زیرســاخت های راه های روستایی نیاز به بهینه شدن دارد، بیان کرد: پل اصلی 
»باغ عباس« یکی از مسیرهای پرترددی بوده که همه ساله خودروهای زیادی در هنگام جاری 
شدن سیل در آن گرفتار می شدند و سال گذشته با تمهیدات انجام شده این پل ساخته و از این 

مشکل جلوگیری شده است.

احداث پل دوربرگردان در تقاطع خیابان 
شهید کارگر راضی و بولوار حر 

شهردار منطقه پنج مشهد گفت: پروژه پل دوربرگردان در تقاطع شهید کارگر راضی و بولوار حر 
با عرشه 350 مترمربع و اعتبار ۲0میلیارد ریال در حال احداث است. 

بــه گزارش صبح امروز، میلاد مرانیا با بیان این خبر اظهار کرد: پروژه پل دوربرگردان در تقاطع 
خیابان شهید کارگر راضی و بولوار حر در مسیر رفت و برگشت این دو محور با عرشه حدود 350 

متر مربع در حال احداث است.
وی افزود: این پروژه با اعتبار ۲0 میلیارد ریال تا کنون بیش از ۹5درصد پیشرفت فیزیکی داشته 

است

هر
 ش

در
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مدیرکل دفتر مدیریت بحران استانداری خراسان شمالی گفت: بر اساس اعلام فرمانداران، سیل 
و تگرگ اخیر ۶81 میلیارد و ۲۹0 میلیون ریال به بخش های مختلف استان خسارت وارد کرده 
است. به گزارش صبح امروز به نقل از ایرنا جواد نظری با بیان اینکه این میزان خسارت مربوط 
به بارندگی در بازه زمانی عصر پنجشنبه تا روز شنبه است اظهار داشت: 100 میلیارد ریال از این 
خســارت ها مربوط به حوزه جاده ها و مابقی مربوط به بخش کشاورزی و دامداری است. وی 
افزود: در اثر بارندگی ها 5۹ کیلومتر از جاده های استان خسارت دید همچنین به ۲1 دستگاه 
ابنیه در محورهای مختلف آســیب وارد شد.مدیرکل دفتر مدیریت بحران استانداری خراسان 
شمالی اظهار داشــت: در اثر بارندگی های اخیر، 350 راس دام سبک و سه راس دام سنگین 
تلف شد.وی با بیان اینکه بر اثر بارندگی های اخیر، سه کیلومتر کانال آبرسانی، 15 رشته قنات، 

هشت کیلومتر جاده بین مزارع آسیب دیده است، اظهار داشت: بارندگی ها به ۹۹5 هکتار کشتزار و هزار و 3۷0 هکتار باغ خسارت وارد کرده 
است.بارش های رگباری باران و بارش تگرگ اخیر، موجب خسارت های زیاد در بخش های مختلف خراسان شمالی شد که بیشترین آن از 
شهرســتان جاجرم گزارش شده است. بر اساس اعلام اداره کل هواشناسی خراسان شمالی، بارندگی چند روز اخیر از تمامی شهرستان های 

استان گزارش شد و میزان بارش تجمیعی در برخی از ایستگاه ها همچون ارکان و آبچور در بجنورد به بیش از ۶0 میلی متر رسید.

ــی  ــع جنوب ــا تقاطــع ناصــری در ضل مســیر دوچرخــه حدفاصــل تقاطــع دلاوران ت
بلــوار نمــاز بــه زودی و تــا پایــان اردیبهشــت مــاه آمــاده بهــره بــرداری مــی شــود. 
ایــن پــروژه بــا هــدف افزایــش ایمنــی دوچرخــه ســواران در معابــر شــهری، نهادینــه 
کــردن دوچرخــه ســواری در ســبک زندگــی شــهروندان و ترویــج فرهنــگ دوچرخــه 

ســواری از زمســتان ۹۹ آغــاز بــه کار کــرد .
ــه  ــوار شــهید ناصــری ب ــا بول ــوار هاشــمیه ت ــاز حدفاصــل بل ــوار نم طــول کل بول
ــر آن در ســال  ــوده کــه ۲ کیلومت ــر ب صــورت رفــت و برگشــت حــدود 10 کیلومت
هــای قبــل احــداث شــده اســت و در ســال جــاری ضلــع جنــوب تحــت پیمانــکاری 
ســازمان عمــران و ضلــع شــمال تحــت پیمانــکاری شــرکت بنیــان قــوام ارگ بــا 

نظــارت عالیــه ســازمان ترافیــک در حــال انجــام اســت کــه تــا اواخــر فصــل بهــار بــه بهــره بــرداری خواهــد رســید.
بــا تکمیــل ایــن مســیر، اتصــال پــارک خورشــید تــا میــدان شــهدا از مســیرهای بلــوار نمــاز، بلــوار شــهید کاوه، بلــوار شــهید 
منتظــری، خیابــان احمدآبــاد، خیابــان دانشــگاه ، خیابــان ابــن ســینا شــرقی، بلــوار شــهید چمــران و خیابــان ســعدی برقــرار 

خواهــد شــد.

بارندگی در خراسان شمالی بیش از 6۸1 میلیارد ریال خسارت به بار آورد  تکمیل مسیر دوچرخه بلوار نماز تا پایان اردیبهشت 1400 

رئیس انجمن طبیعت گردی ایران مطرح کرد:

نجات گردشگری با خلاقیت و نوآوری
شیوع ویروس کرونا تمامی کشورهای دنیا را 
تحت تاثیر قرار داد، یکی از مهم ترین صنایعی 
که دچار خسارت شد صنعت گردشگری بود، 
با گذشت بیش از یکسال از پاندمی کرونا  این 
صنعت نتوانسته به وضعیت گذشته بازگردد، 
رئیس انجمن طبیعت گردی ایران با اشاره به 
طولانی شدن شیوع کرونا و تاثیرات متقابل 
آن بر صنعت گردشــگری درباره راهکارهای 
نجات بخــش این صنعت گفت: اســتفاده از 
نــوآوری، خلاقیــت و تغییر دیدگاه ســنتی 
می تواند به کاهش تاثیرات کرونا کمک شایانی 
کند.  به گزارش صبح امروز فرید جواهرزاده با 
اشاره به طولانی شدن شیوع کرونا و اینکه چه 
استراتژی هایی را می توان برای مقابله با این 
موضوع در پیش گرفت، اظهار کرد: مســئله 
بازگشت صنعت گردشگری به مراحل ابتدایی 

خود کمی با ایراد همراه اســت. معضل کرونا 
به این زودی رفع نخواهد شــد و باید از صبر 
بیهوده بــدون هیچ برنامه ریزی و اقدام عمل 
برای رسیدن به دوران پسا کرونا اجتناب کنیم.

وی با اشــاره بــه تاثیرپذیری کــه یکی از 
گردشــگری  صنعت  ویژگی های  مهمترین 
اســت، تصریح کــرد: از ویژگی های صنعت 
گردشــگری همین اســت که با مشکلاتی 
همچون سونامی، بیماری و از این قبیل موارد 
همخوانی ندارد و تاثیر خود را به سرعت و به 
شدت نشــان می دهد؛ در این یک سال پس 
از شیوع کرونا نیز دریافتیم، گردشگری اولین 
صنعتی بود که به واسطه این بیماری آسیب 

جدی دید.
ایران همچنین  انجمن طبیعت گردی  رئیس 
به مشاغل مرتبط با گردشگری اشاره کرد و 

گفت: واقعیت این اســت که تقریبا یک دهم 
شاغلین جهان با صنعت گردشگری در ارتباط 
هســتند و زمانی که از گردشگری صحبت 
می کنیم باید بدانیم این صنعت چه حوزه هایی 
را در بر می گیرد، در نتیجه به سادگی نمی توان 
در برابر موج فزاینده بیکاری این همه نیروی 

انسانی سکوت کرد.
جواهرزاده تشــریح کرد: در دوران کرونا باید 
خلاقیت و ابتکار عمل نشــان داد و نوآوری 
داشــت، در حقیقت همین سازوکار است که 
می تواند هم مشتری را راضی نگاه دارد و هم 

با کرونا سازگار باشد.
وی ادامه داد: بنابراین بیشــتر خلاقیت های 
گفته شده باید مبتنی بر الکترونیک و IT باشند 
و در نتیجه باید نگاه سنتی را تغییر داد و با علم 

و فناوری روز به شکلی نوآورانه برخورد کرد.

رئیس انجمن طبیعت گردی ایران با اشــاره 
به چالش هــای پیش رو در صنعت هتلداری، 
افزود: در این روزهای مواجه با کرونا اتاق های 
هتل ها به سمت تک تخت یا سینگل پیش 
خواهند رفت و با افزایش خدمات روم سرویس 
و ســرو صبحانه در اتاق یا Continental به 

جای خدمات بوفه رو به رو خواهیم بود.
جواهرزاده همچنین با اشاره به تغییراتی عمده 
در فعالیت آژانس ها ابراز کرد: درخواست برای 
برگزاری تورهای گروهی عمومی کاسته شده 
است و افراد بیشتر ترجیح می دهند سفرهای 
خود را صرفا همراه با افراد آشــنا و یا خانواده 

تجربه کنند.
وی خاطرنشان کرد: همانطور که در سال های 
پیش با افزایش فــروش آنلاین در آژانس ها 
مواجه بودیم، شیوع کرونا این تغییر جریان را 

سرعت بخشید.
رئیس انجمن طبیعت گردی ایران در گفت وگو 
با ایسنا با اشاره به اهمیت وجود سیستم های 
الکترونیک و IT بیان کرد: گردشگری با یک 
پوست اندازی مواجه است و ما باید با بخشی 
از بنگاه های گردشــگری که نتوانستند نگاه 
خلاقانه و نوآور داشته باشند در جریان کرونا 

خداحافظی کنیم.
جواهــرزاده ادامه داد: ما بــه عنوان انجمن 
طبیعت گردی ایــران همچنین در این دوران 
که هنوز کرونا به پایان نرسیده است به عموم 
آژانس ها تاکیــد می کنیم، تمام پروتکل های 
بهداشــتی را رعایــت کــرده و همچنین از 
راهنمایــان تخصصــی طبیعت گــردی که 
افرادی دوره دیده، آشنا به مسائل بهداشتی و 

کمک های اولیه هستند، استفاده کنند.

معاون خدمات شــهری شهرداری مشــهد از به کارگیری و اعزام بیش از 115 هزار نفر نیروی کارگری توسط 
شهروندان از طریق ایست کارها، از آغاز اجرای این طرح تاکنون خبر داد. 

به گزارش صبح امروز، مهدی یعقوبی با اعلام این خبر اظهار کرد: از اردیبهشت سال گذشته با توجه به شیوع 
گسترده بیماری کرونا و مشکلات اقتصادی پیش آمده به ویژه برای جامعه کارگری، شهرداری مشهد با هدف 
تکریم و ساماندهی کارگران ساختمانی و موقت، طرح ساماندهی این کارگران را در دستور کار خود قرار داد که 
پس از انجام مطالعات تخصصی توسط مشاور و با همراهی شورای اسلامی شهر مشهد، فرآیند احداث 1۲ ایست 
کار ساماندهی کارگران ساختمانی و موقت آغاز شد تا کارفرمایان و شهروندان متقاضی دریافت خدمات از سوی 
این کارگران، با مراجعه حضوری و غیر حضوری به این ایست کارها نسبت به به کارگیری کارگران اقدام کنند.
وی افزود: با توجه به اجرای ناموفق این طرح در ســنوات گذشته و در راستای اجرای طرحی با قابلیت تداوم و 
اجرا، با محوریت استانداری خراسان رضوی و با حضور 1۲ دستگاه اجرایی و دو تشکل مردم نهاد، تفاهم نامه ای 
منعقد شد تا با همراهی همه دستگاه های متولی خدمت رسانی مطلوبی به این قشر زحمتکش صورت بپذیرد.

معاون خدمات شهری شهرداری مشهد بیان کرد: از آغاز این طرح تاکنون بیش از هشت هزار نفر از کارگران 
ساختمانی و موقت با حضور در ایست کارها و ثبت نام در سامانه ساماندهی کارگران ساختمانی و موقت، تشکیل 

پرونده داده و کارت عضویت طرح ساماندهی کارگران ساختمانی و موقت را دریافت کرده اند.
یعقوبی خاطرنشــان کرد: باتوجه به اهمیت حمایت از کارگران، مقرر شــد کارگرانی که در طول روز توســط 
شهروندان و کارفرمایان به پروژه ای اعزام نشده اند و نیز افرادی که به دلیل شیوع بیماری کرونا بیکار شده اند، 
بتوانند در صورت تمایل به پروژه های مرتبط با فضای ســبز شهرداری مشهد و انجام فعالیت درختکاری اعزام 
و بکارگیری شوند؛ که تاکنون بالغ بر 1۷ هزار نفر از این کارگران به پروژه های شهرداری مشهد اعزام شده اند.

وی اضافه کرد: شــهروندان و کارفرمایان می توانند به منظور درخواســت و به کارگیری کارگران ساختمانی و 
موقت، از طریق مراجعه حضوری به ایست کارها و یا بصورت غیر حضوری و تماس با سامانه پاسخگویی 31۷5 

نسبت به بکارگیری کارگران مورد نیاز خود اقدام کنند.

مدیر امور منابع آب شیروان و فاروج گفت: حجم آب سد چری شهرستان فاروج امسال با کاهش 3۷ درصدی 
در مقایسه با مدت مشابه پارسال به یک میلیون و ۶1۹ هزار مترمکعب رسید. 

به گزارش صبح امروز، اســحاق خسروپناه حجم آب مخزن این ســد در بهار پارسال را ۲ میلیون و 558 هزار 
مترمکعب دانست و گفت: تراز آب مخزن سد سال گذشته هزار و ۴10 مترمکعب بود که امسال به هزار و ۴0۴ 

مترمکعب کاهش یافته است.
وی گفت: حجم آب تخصیصی سال آبی جاری این سد در بخش زراعت 800 هزار مترمکعب بود که ۶00 هزار 

مترمکعب آن تحویل کشاورزان برای آبیاری کشت های بهاره و همچنین باغ ها داده شد.
خسروپناه  سطح اراضی شبکه آبیاری سد چری را حدود هزار و ۲00 هکتار  دانست که همه ساله آب کشتزارهای 

آن از طریق این سد تامین می شود.
سد چری که در 10 کیلومتری شهر فاروج ساخته شده است که به لحاظ اهمیت چهارمین سد در بین پنج سد 

این استان است و توان تنظیم سالانه شش میلیون متر مکعب آب را دارد. 
این سد از نوع سازه خاکی با هسته رسی است که ارتفاع دیواره آن ۴۲ متر، طول تاج ۴0۴متر، عرض دیواره در 

پی ۲۲0 متر و عرض تاج 8 متر و سرریز سد از نوع لبه پهن جانبی است. 
عملیات اجرایی سد چری در سال 13۷1 با هدف کنترل سیلاب و توسعه و بهبود زمین های کشاورزی پایین 
دســت آغاز شد و در سال 13۷۷ به پایان رسید که شبکه آبیاری و زهکشی آن در شرایط پرآبی یکهزار و 100 

هکتار از زمین های پایین دست سد را پوشش می دهد. 
شهرستان فاروج با 5۲ هزار نفر جمعیت در ۹0 کیلومتری بجنورد، دروازه شرقی استان خراسان شمالی محسوب 

می شود.
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مهاجم برزیلی به النصر می رود یا الهلال؟
دو تیم فوتبال الهلال و النصر عربستان به دنبال جذب مهاجم برزیلی تیم فوتبال گوانگژو چین 

هستند.
به گزارش خبرنگار مهر، تیم های الهلال و النصر عربستان که به مرحله یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان آســیا صعود کرده اند، در تلاشند تا برای این مرحله از مسابقات )که شهریورماه برگزار 

می شود( تیم خود را به بهترین شکل تقویت کنند و قهرمانی آسیا را به دست بیاورند.
ســایت »سعودی« عربســتان گزارش داد بین دو باشــگاه الهلال و النصر رقابتی برای جذب 
»اندرســون تالیسکا« ستاره برزیلی تیم گوانگژو چین شکل گرفته است. تالیسکا سابقه بازی در 

بنفیکا پرتغال و بشیکتاش ترکیه را هم دارد.
ارزش این بازیکن ۲۷ ساله، 10 میلیون یورو برآورد شده است.

به گزارش خبرنگار مهر، در مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا تیم الهلال با استقلال 
و النصر با تراکتور ایران دیدار می کند.

شستا ۴ میلیارد تومان به فدراسیون بدهکار 
شد

ســخنگوی سابق فدراسیون فوتبال در گفت و گو با »ورزش سه« اسنادی را درباره پرونده 
استقراض از شستا ارائه کرد.

به گزارش »ورزش سه«، طی روزهای گذشته ماجرای محکومیت فدراسیون فوتبال توسط 
شستا بابت مبلغ ۲ میلیون یورویی که از این شرکت قرض گرفته شده بود، حواشی زیادی 
را ایجاد کرده است. پرونده شکایت شستا از فدراسیون فوتبال حالا به درازا کشیده و در این 

رابطه ساختمان فدراسیون فوتبال توقیف شده و مالکیتش به نام شستا خورده است.
این در شــرایطی است که مسئولان فدراسیون فوتبال حکم صادر شده در پرونده شکایت 
شستا را قبول دارند. فدراسیون نشینان معتقدند پولی که از شستا گرفته اند با بازپرداخت ریالی 
بوده اســت. قیمت یورو در آن مقطع بیشتر از 35 هزار تومان بوده و حالا این قیمت بسیار 

پایین تر آمده و فدراسیون هم ضمانت کرده بوده که این پول را ریالی پس بدهد.
از طرف دیگر مســئولان فدراسیون فوتبال چندی قبل مبلغ 30 میلیارد تومان را به عنوان 
طلب شستا برای تسویه حساب ریالی آن دو میلیون یورو به حساب شستا واریز کردند و حالا 

آنها اعتقاد دارند که در این پرونده ۴ میلیارد تومان هم از شستا طلبکار هستند.
در این شــرایط انتشــار نامه رفع تعهد ارزی می تواند خیلی از مسائل را روشن کند. اگرچه 
دادگاه حکم پرونده را به صورت قطعی به ســود شستا صادر کرده اما فدراسیون در تلاش 
است تا با انتشار اسناد کافی در این خصوص رای را برگرداند. اتفاقی که حالا وزرای زیادی 

را درگیر کرده و پای رییس قوه قضاییه را نیز به میان آورده است.
در این شرایط امیرمهدی علوی سخنگوی سابق فدراسیون فوتبال اسنادی را منتشر می کند 
که می تواند پرونده را به سمت و سوی دیگری ببرد. بر اساس اعلام او، فدراسیون فوتبال 
برای استقراض از شرکت شستا علاوه بر طی مراحل لازم در ستاد مبارزه با تحریم،موافقت 

بانک مرکزی را هم اخذ کرده بوده است.
علــوی در این خصوص به خبرنگار ما گفــت: در زمانی که فیفا عملا و برخلاف ماههای 
گذشته در آن زمان حتی امکان پرداخت به طرف سوم را هم ممنوع کرده بود و امکان مراوده 
با هیچ بانکی برای دریافت وجوه فدراســیون وجود نداشــت،وزیر محترم ورزش و جوانان 
دستورات لازم برای استقراض از چند شرکت را پس از مذاکرات مفصل در هیات دولت صادر 
کردند که در نهایت پس از پیگیری های ویژه ایشــان و همراهی وزیر محترم کار، شرکت 

شستا پذیرفت تا موضوع را از طریق استقراض انجام دهد.
وی ادامه داد:در ادامه زمانی که فدراســیون فوتبال برای تامین هزینه های تیم ملی مسیر 
مربوط به استقراض از شرکت شســتا را پی گرفت،مسئولان این شرکت خواهان دریافت 
موافقت بانک مرکزی و دریافت نامه رفع تعهد ارزی شدند.در واقع دریافت مبلغ استقراض 
بدون مجوز بانک مرکزی و صدور مجوز رفع تعهد ارزی ممکن نبود. بدین ترتیب شرکت 
پتروشیمی فناوران موظف بود در ازای »رفع تعهد ارزی صادراتی« آن شرکت، توسط بانک 
مرکزی )تا مبلغ ۲ میلیون یورو(، آن مبلغ را در خارج از کشــور از طرف فدراســیون فوتبال 

پرداخت کند.
سخنگوی سابق فدراسیون خاطرنشان کرد:پس از اینکه بانک مرکزی در تاریخ 11/8/۹8 به 
میزان ۲ میلیون یورو از تعهدات ارزی صادراتی شرکت موصوف را رفع کرد و تعهد شرکت 
مذکور به برگرداندن ۲ میلیون یورو  از ارز حاصل از صادرات و تحویل آن به بانک مرکزی  
مرتفع گردید، شرکت پتروشیمی فناوران مبلغ ۲ میلیون یورو را در تاریخ ۹8/8/15 از طرف 
فدراسیون فوتبال در خارج از کشور پرداخت کرده و به همان میزان از تعهد ارزی آن شرکت 

نسبت به بانک مرکزی کسر شد.
وی ادامه داد:در همین حال،مطابق توضیحات اخیر مشاور محترم حقوقی عالی فدراسیون 
فوتبال،شــرکت پتروشیمی فناوران پس از رفع تعهد ارزی اقدام به پرداخت ۲ میلیون یورو 
کرده اســت و به موجب مقررات و سیاســت های ارزی، مبنای محاسبه، تسویه و پرداخت 
معــادل ریالی آن مبلغ، به نرخ ارزر روز رفع تعهد بانک مرکزی می باشــد، لذا جمع بدهی 
فدراسیون فوتبال به شرکت سرمایه گذاری شستا در روز رفع تعهد ارزی، رقمی در حدود ۲5 
میلیارد تومان محاسبه و در دفاتر قانونی شرکت پتروشیمی فناوران و شرکت سرمایه گذاری 

شستا و فدراسیون فوتبال ثبت شد.
ســخنگوی سابق فدراسیون فوتبال افزود:با جمع بندی موارد فوق، شرکت سرمایه گذاری 
شستا بیش از مبلغ بدهی به میزان ۲۹ میلیارد تومان را  از فدراسیون فوتبال دریافت کرده 
اســت که ۴ میلیارد هم بیش از تعهد فدراسیون بوده و  اسناد آن نزد طرفین موجود بوده و 
به طور کامل در دفاتر قانونی طرفین ثبت شــده است.ضمن اینکه چک ارائه شده از سوی 

فدراسیون در قالب چک تضمین بوده و قابلیت به اجرا گذاشتن ندارد.
علــوی در پایان گفت:علاوه بر این،از آنجا که مراتب اعتراض نســبت به حکم صادره در 
موعد قانونی انجام نشده،در حال حاضر مسولین حقوقی فدراسیون پیگیری های ویژه خود 
را در این باره انجام می دهند و در مقطع کنونی موضوع واگذاری ساختمان فدراسیون و یا 

پرسپولیس موضوعیتی ندارد.

مدارس فوتبال در کدام شهرها مجوز فعالیت 
دارند؟

رییس فدراسیون پزشکی ورزشی اعلام کرد که مدارس فوتبال صرفا در شهرهای با رنگ 
زرد از نظر شیوع ویروس کرونا مجوز فعالیت دارند و بازگشایی و فعالیت آن ها در شهرهای 
نارنجی و قرمز غیرمجاز اســت.به گزارش ایسنا، ۲3 تیرماه سال گذشته بود که فدراسیون 
فوتبال با ارسال نامه ای به هیات فوتبال استان ها در خصوص نحوه فعالیت مدارس فوتبال 
اعلام کرد که پس از مطرح شــدن پروتکل های بهداشتی مربوط به آغاز فعالیت مدارس 
فوتبال، شهرهای دارای وضعیت سفید با رعایت تمامی دستورالعمل ها امکان از  سر گیری 
فعالیت های ورزشی را داشته و شهرهای دارای وضعیت زرد باید از آخرین دستور العمل های 
مطابق با آخرین تصمیمات ستاد ملی مبارزه با کرونا و استان مربوطه تبعیت کنند و شهرهای 
دارای وضعیت قرمز مجوز آغاز فعالیت مدارس فوتبال را ندارند.این ابلاغیه فدراسیون فوتبال 
در شرایطی بود که هنوز رنگ نارنجی، به رنگ بندی شهرهای کشور از نظر شیوع ویروس 
کرونا اضافه نشده بود.به تازگی اما خبری منتشر شده مبنی بر اینکه طبق آخرین مصوبه ای 
که ستاد ملی مقابله کرونا منتشر کرده، تعطیلی مشاغل گروه های 1 و ۲ در شهرهای قرمز 
و نارنجی از روز شنبه 18 اردیبهشت برداشته می شود و این اصناف می توانند به فعالیت خود 
ادامه دهند و بنابراین مدارس فوتبال با در نظر گرفتن تمامی پروتکل های بهداشتی، کلاس 
هایشــان از روز شنبه 18 اردیبهشت دایر خواهند بود. )این خبر درحالی منتشر شد که هیچ 
اشاره ای به وضعیت مدارس فوتبال در مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا نشده است و اساسا 
مصوبه ای در این زمینه وجود نداشــت.(پس از پیگیری صورت گرفته، غلامرضا نوروزی، 
رییس فدراسیون پزشکی ورزشی  به خبرنگار ایسنا اعلام کرد که مدارس فوتبال صرفا در 
شــهرهای زرد رنگ از نظر شیوع ویروس کرونا امکان و مجوز فعالیت دارند و بازگشایی و 
فعالیت آن ها در شــهرهای با رنگ نارنجی و قرمز غیرقانونی است.باید خاطرنشان کرد بر 
اساس اعلام سخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا، اگر صنفی دچار تخلف شود جریمه ها 
شدیدتر شده، به این صورت که تخلف صنف در شهر قرمز موجب می شود به مدت 3 هفته 

پلمب شود و این مدت برای شهر نارنجی ۲ هفته است.

با اشاره به طلب ارزی نمایندگان ایران؛

سلطانی فر: AFC و FIFA برای حل مشکل فوتبال ایران اقدامی نکردند
وزیر ورزش با اشــاره به مشکلاتی که فوتبال ایران برای استفاده 
از منابع ارزی خود در آســیا و جهان دارد، گفت: برای حل مشکل 
با رئیس AFC و FIFA مذاکره داشتیم اما هیچ اقدامی جهت حل 

آن انجام نشد.
به گزارش خبرگزاری مهر و به نقل از پایگاه خبری وزارت ورزش 
و جوانان، مســعود سلطانی فر در نشست وبیناری با مدیران کل 
اســتانی که با حضور دادســتان دیوان محاســبات کشور برگزار 
شــد، ارتباط با مجموعه دیوان محاسبات را مبتنی بر همکاری، 
همگرایی و هم افزایی دانست و تصریح کرد: مجموعه مدیران این 
نهاد را ناظرین و مشاوران امین مجموعه وزارت ورزش و جوانان 
می دانیم و تلاش ما همواره این بوده است که با تعامل منطقی و 
رعایت قوانین و استفاده از مشورت مدیران این مجموعه، بتوانیم 

امورمرتبط با وزارت ورزش را منطبق بر مقررات به پیش ببریم.
وزیر ورزش و جوانان دربخش دیگری از سخنانش به نقش ورزش 
در ایجاد وحدت و غرور ملی در میان آحاد مردم کشــور اشــاره 
کرد و گفت: متاســفانه تحریم های ظالمانه و ناعادلانه تاثیرات 
گســترده خود را بر روی ورزش هم گذاشته بطوریکه بسیاری از 
مشکلات کنونی ورزش کشورمان و برخی فدراسیون ها ناشی از 
همین تحریم هاست. به عنوان مثال فدراسیون فوتبال نتوانسته از 
منابع ارزی خود در فیفا استفاده کند و تیم های باشگاهی ایران هم 
نتوانسته اند از میزان پاداشی که به آنها تعلق گرفته برخوردار شوند. 
در این بین پرسپولیس با دو بار راهیابی به فینال لیگ قهرمانان، 
بیش از 3 میلیون دلار از کنفدراسیون فوتبال آسیا طلبکار است یا 
حتی استقلال و تراکتور هم که در این دوره از رقابت ها از مرحله 

گروهی صعود کردند از کنفدراسیون فوتبال اسیا طلبکارند.
وی ادامه داد: فدراســیون فوتبال و باشگاه ها نمی توانند از منابع 
قانونی خود در فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا استفاده کنند و در 
این راستا با رییس فیفا و رییس کنفدراسیون فوتبال اسیا چندی 
پیش در خلال فینال لیگ قهرمانان آســیا صحبت کردم و بارها 
نامه نگاری انجام شده و در ظاهر هم قول حل مشکل را دادند اما 
کوچک ترین اقدامی برای حل مساله ندیدیم. در این بین هر چند 
جنجال ســازی های مختلف هم دیدیم اما واقعیت آن است که 
تحریم های ناعادلانه و ظالمانه باعث شد که حتی نتوانیم از منابعی 

که بصورت قانونی به فوتبال ایران تعلق دارد، استفاده کنیم.
مسعود سلطانی فر در بخش دیگری از سخنانش توضیحاتی را در 
خصوص دستاوردهای ورزش کشور ارائه کرد و درادامه این نکته 
رامورد توجه داد که طی هشــت سال گذشته در قالب دولت های 
یازدهم و دوازدهم مرهون تلاش ها و زحمات همه مدیرانی است 
که در ستاد، استان ها، فدراسیون ها، کمیته ملی المپیک و کمیته 
ملی پارالمپیک در توســعه و پیشرفت ورزش نقش بسیار خوب و 

مهمی ایفا کردند.
وزیر ورزش و جوانان در بیان بخشــی از دســتاوردهای ورزش 
کشــور، بازی های المپیک ریو را مورد توجــه قرار داد و تصریح 
کــرد: در این دوره از بازی های المپیک 8 مدال شــامل 3 طلا، 
یک نقره و ۴ برنز بدست اوردیم که این نتایج دومین نتیجه برتر 
کاروان ورزشــی ایران در تاریخ بازی های المپیک است. در جام 
جهانی ۲018 فوتبال هم در گروه موسوم به مرگ با برترین های 

قاره های آفریقا، اروپا و قهرمان جام جهانی نمایش بســیار خوبی 
از فوتبــال ارائه دادیم و با ۴ امتیاز بیشــترین امتیاز ایران در ادوار 
مختلف را بدست آورد و بهترین نتیجه را در پنج دوره حضور جام 

جهانی گرفتیم.
وی در ادامــه نتایج بازی های آســیایی اینچئون و جاکارتا را هم 
بــه عنوان درخشــان ترین نتایج کاروان ایــران در تاریخ حضور 
ورزشکاران ایران در این رویداد دانست و از ارتقا رتبه ایران از ۲۴ 
به هفتم در المپیــک جوانان و نتیجه موفقیت آمیز در بازی های 
همبستگی کشورهای اســلامی و بازی های داخل سالن آسیا به 

عنوان دیگر دستاوردهای مهم ورزش کشور نام برد.
مسعود سلطانی فر به نتایج تیم ملی فوتبال ایران در جام ملت های 
۲01۹ قطر اشــاره کرد و گفت: در این دوره از مسابقات تیم ملی 
فوتبال بعد از 1۴ سال به مرحله نیمه نهایی رسید و در این سال ها 
تیم های ایرانی هم حضور موفقی در لیگ قهرمانان آسیا داشتند 
بطوریکه تیم پرســپولیس دو بار فینالیست شد و در این دوره هم 
تیم های استقلال، پرسپولیس و تراکتور به جمع هشت تیم برتر 
غرب آســیا راه یافتند که بسیار ارزشمند اســت. امیدوارم بعد از 
ســال ها یکی از این سه تیم بتواند جام قهرمانی را به عنوان یک 

تیم ایرانی به ارمغان آورند.
وی ادامه داد: در کنار دستاوردهای ورزش کشور در ابعاد قهرمانی 
در توســعه زیرساخت ها و اماکن ورزشی کشور هم اتفاقات بسیار 
خوبی رخ داد بطوری که بیش از 5 هزار پروژه ورزشــی به بهره 
برداری رســید و این پروژه از اســتادیوم بزرگ پارس شــیراز تا 
ورزشگاه های 15 هزار نفری بیرجند و بجنورد و بوشهر و ارومیه و 
سالن شش هزار نفری سنندج دستاوردهای بسیار خوبی را برای 
ورزش کشور به همراه داشت و بر اساس قولی که مدیران شرکت 
توسعه و نگهداری اماکن ورزشی داده اند قرار است تا پایان دولت 
سه یا چهارسالن شش هزار نفری دیگر هم به بهره برداری برسد.

وزیر ورزش و جوانان برگزاری دو دوره المپیاد اســتعدادهای برتر 
در رده ســنی 1۲ تا 15 ســال و برگزاری جام خوشه چین ویژه 
روســتاییان را از دیگر اقدامات و دســتاوردهای ورزشی عنوان و 
تصریح کرد: بر اســاس اعلام رســمی مرکز آمــار ایران قبل از 
فعالیت دولت یازدهم کمتر از ۲0 درصد مردم به ورزش همگانی 
می پرداختنــد در حالی که اکنون این میزان به 51 درصد افزایش 
یافته است و بسیاری از مردم با افزایش آگاهی های خود در طول 
هفته، روزها و ساعت هایی را به ورزش می پردازند که این مهم هم 

دستاورد بزرگی در حوزه ورزش همگانی است.
وی تصویــب اصلاح قانون اهداف، وظایــف و اختیارات وزارت 
ورزش و جوانان و تصویب ان را دستاورد بزرگ دیگری در عرصه 
ورزش قلمــداد کرد و گفت: حدود هفــت ماه پیش قانون جدید 
ابلاغ شد و همین عامل مهمی شــد که عرصه فعالیتی و نحوه 
هماهنگی با ســایر دستگاه ها برای توسعه ورزش و امورجوانان را 

مشخص نمود.
سلطانی فر در بیان دستاوردهای عرصه ورزش، احداث زمین های 
چمن مصنوعی مینی فوتبال را اقدام مناسبی برای توسعه ورزش 
در مناطق کمتر برخوردار یافته دانســت و توضیح داد: علاوه بر 
احداث 5 هزار پروژه ورزشــی، زمین های چمن مصنوعی مینی 

فوتبال از تعداد 311 در چهار ســال پیش به بیش از ۲ هزار زمین 
رسیده و خانه های ورزش روستایی هم از ۷00 به بیش از ۶ هزار 
خانه ورزش روســتایی افزایش پیدا کرده است و تا پایان فعالیت 
دولــت دوازدهم به مــرز هفت هزار خانه ورزش روســتایی هم 

ان شالله خواهد رسید.
وی افزایش قابل توجه اماکن ورزشــی کشور را مهم برشمرد و 
تصریح کرد: اماکن ورزشــی متعلق به وزارت ورزش و جوانان و 
ســایر وزارتخانه ها و نهادهای دیگر همچنین بخش خصوصی 
در دولت های یازدهــم و دوازدهم از 3۹ هزار به ۶1 هزار فضای 

ورزشی رسیده که بیانگر رشد 50 درصدی است.
وزیر ورزش و جوانان گفت: اساســنامه فدراســیون ها اصلاحات 
اساســی شده و در جلسه اخیر هیات دولت به تصویب نهایی هم 
رسید و به شــورای نگهبان ارسال شده اســت از طرفی در این 
ســال ها امور جاری و مالی فدراسیون ها هم به نحو قابل توجهی 

ساماندهی شده است.
وی اهمیت فعالیت های فدراسیون های ورزشی در رشد و توسعه 
ورزش همگانی و قهرمانی را اساســی توصیــف کرد و گفت: با 
بررسی دقیق و همه جانبه، چگونگی فعالیت های فدراسیون های 
ورزشــی را با توجه به قوانین داخلی و رعایت الزامات بین المللی 
در قالــب یک لایحه تنظیم کرده و ماهیت آن را به موسســات 
غیردولتی با اســتقلال شــخصیت حقوقی تغییر دادیم تا فعالیت 
فدراســیون ها با استقلال بیشــتر در رویدادهای بین المللی بهتر 
از گذشــته صورت بگیرد. امیدواریم ایــن لایحه در مجلس به 
تصویب برسد. ضمن اینکه لایحه تنظیم شده به گونه ای است که 
فدراسیون ها بتوانند از کمک دولت هم بهره بگیرند بنابراین باید 
تلاش کنیم این لایحه در مجلس شورای اسلامی هم با کمک 

نمایندگان به تصویب برسد.
وزیر ورزش و جوانان ادامه داد: بســیاری از کارشناسان و روسای 
فدراســیون ها این تغییر ماهیت حقوقی فدراسیون ها را به عنوان 

یک اقدام اساسی در بهبود وضعیت آنها تعبیر کردند.
وی در بخش دیگری از سخنانش در وبینار تخصصی با مدیران 
کل ادارات ورزش و جوانان اســتان ها، دستاوردهای حوزه جوانان 
را قابل توجه دانســت و با تقدیر از تندگویان معاون ســاماندهی 
امور جوانان تصریح کــرد: در ابتدای فعالیت دولت یازدهم تعداد 
ســازمان های مردم نهاد جوانان کمتر از 100 سمن بود اما اکنون 
سمن های فعال در جوانان به 3 هزار و هفتصد سمن رسیده اند که 
رشد ۴0 برابری را نشان می دهد و حدود دو میلیون نفر از اعضای 
سمن ها جوانان و نوجوانانی هســتند که با حضور در این نهادها 

ارتباط منطقی با حاکمیت دارند.
وزیــر ورزش وجوانان با بیان اینکه هرجامعه ای که دارای ازادی 
های بیشتری باشد مشارکت مردم در آن گسترده تر می شود افزود: 
در این راســتا هر تعداد، ســازمان های مردم نهاد افزایش یاید و 
حضور مردم در انها افزایش می یابد و گروه ها و احزاب را گسترش 

دهیم جامعه پویاتر و امن تری خواهیم داشت.
وی در ادامــه توضیحاتی را در خصوص اثرات مثبت گســترش 
ســمن ها ارائه کرد و افزود: انچه مسلم است در قالب سمن های 
جوانــان کادر مدیریتی نظام اجرایی کشــور و ارکان حکومتی را 

تربیت می کنیم چرا که حضور جوانان در این ســمن ها منجر به 
افزایش ارتباطات و تعاملات انها شــده بــه افزایش تجارب آنها 
منجر می شود و باعث ورودشان به عرصه مدیریت و اجرایی کشور 

خواهد شد.
دکتر سلطانی فر راه اندازی 1۴0 خانه جوان در حالی که این میزان 
در پیش از فعالیت این دولت به صفر رسیده بود همچنین افزایش 
دفاتر مشــاوره های ازدواج به ۴00 دفتر را از دیگر دســتاوردهای 
حوزه جوانان نام برد و تصریح کرد: آمار طلاق در کشور گسترش 
یافته است و این دفاتر می تواند نقش خوبی در تحکیم بنیان های 

خانواده داشته باشد.
وی افزود: تســهیلات قرض الحسنه جوانان در سال ۹۲ با سقف 
3 میلیون تومان برای هر نفر در سال گذشته به 50 میلیون تومان 
به هر یک از زوجین رسید و در بودجه سال 1۴00 این رقم به ۷0 
میلون تومان افزایش یافته، در شرایطی که زوجین از شرایط سنی 
زیر ۲5 سال برای مرد و زیر ۲3 سال برای زن برخوردار باشند این 

وام به میزان یکصد میلیون تومان هم می رسد.
وزیــر ورزش و جوانان اهمیت انتخابات ریاســت جمهوری را به 
عنوان یک مســاله مهم و حیاتی برای کشور قلمداد کرد و اظهار 
داشت: هر انتخابات به منزله یک رفراندوم محسوب می شود و ما 
به عنوان مسئولان وظیفه داریم به نحو احسن مسئولیت خود را در 
قبال مردم انجام دهیم تا با ایجاد نشاط و امید زمینه حضور پرشور 

مردم در انتخابات را فراهم کنیم.
وی گفت: مردم با شرکت در انتخابات، سرنوشت و آینده شان را از 
طریق صندوق های رای رقم می زنند و وظیفه اصلی ما این است 
که فارغ از اینکه چه جناح، گروهی و یا افرادی مسئولیت اجرایی 
کشور را برعهده می گیرند باید زمینه حضور مردم را فراهم کنیم و 
مدیران ورزش کشور باید شخصیت حرفه ای خود را در انتخابات 
حفظ کنند، تعهد ما به کلیت نظام اســت و نباید به ابزار سیاسی 

برخی احزاب تبدیل شوند.
وزیــر ورزش و جوانان آرامش موجود در ورزش کشــور و ارتباط 
خــوب و منطقی بین مســئولان وزارت ورزش و جوانان، کمیته 
ملی المپیک، کمیته ملی پارالمپیک و فدراســیون های ورزشــی 
یک را دســتاورد بزرگ خواند و اظهار داشت: بسیاری از روسای 
فدراسیون ها اعتقاد دارند در هیچ دوره ای چنین همدلی و آرامشی 

در ورزش کشور برقرار نبوده است.
وی با اشاره به روند واکسیناسیون در کشور گفت: تزریق واکسن 
در کشــورمان در حال تسریع اســت و این مهم می طلبد فضای 
خوبی برای مردم بوجود اید بنابراین مدیران استان ها وظیفه دارند 
اماکن ورزشی را برای تزریق واکسن در اختیار ستادهای استانی و 

شهرستانی کرونا قرار دهند.
مســعود سلطانی فر گفت: در آستانه برگزاری المپیک توکیو قرار 
داریم و خوشــبختانه تا کنون ۶0 ســهمیه بدســت آمده و روند 
آمادگی ورزشــکاران هم به خوبی پیش رفته است و به امید خدا 
حضور مقتدرانه در بازی های المپیک خواهیم داشــت. از مدیران 
کل اســتان ها انتظار داریم حمایت های لازم را از ورزشکارانی که 
در مسابقات انتخابی کسب سهمیه شرکت نمودند بعمل آورده و 

مشکلات اداری و حرفه ای آنان را حل نمایند.

سپاهان یک - پرسپولیس یک؛ 

تساوی آرزوها در نقش جهان
تقابل پرسـپولیس و سـپاهان در اصفهـان در با 
گل دقایـق پایانـی اصفهانی هـا با تسـاوی یک 

بـر یک تمام شـد.
دیـدار  حسـاس ترین   در  ایسـنا،  گـزارش  بـه 
هفتـه بیسـت و دوم لیـگ برتر ایران، سـپاهان 
ورزشـگاه  در  از سـاعت ۲0:30  پرسـپولیس  و 
نقـش جهـان اصفهـان بـه میـدان رفتنـد کـه 
ایـن دیـدار در اواخـر مسـابقه بـا تسـاوی یـک 

بـر یـک تمام شـد.
عیسـی آل کثیـر در دقیقه 55 برای پرسـپولیس 
و محمـد محبـی در دقیقـه 8۷ بـرای سـپاهان 

زدند. گل 
بـا ایـن نتیجـه، سـپاهان با یـک بـازی بیش تر 
امتیـاز در صدرجـدول قـرار گرفـت.  بـا ۴1  و 
پرسـپولیس هـم بـا یـک بـازی کم تـر نسـبت 
بـه رقیـب خـود، بـا 38 امتیـاز جایـگاه دوم را 

کرد. اشـغال 
نیمه اول

دو تیـم بـازی را بـا میل به بـازی هجومی و پر 
برخـورد آغـاز کردند و هیچ تلاشـی برای حفظ 
جریـان بازی در وسـط میدان وجود نداشـت اما 

در همـان دقایق ابتدایی، دو بازیکن از سـپاهان 
پرسـپولیس  زرد گرفتنـد.  پرسـپولیس کارت  و 
رفتـه رفتـه جریـان بـازی را در اختیـار گرفـت 
و در دقیقـه 1۷، روی یـک کار تیمـی، ترابـی 
در موقعیـت مناسـب قـرار گرفـت اما شـوت او 
از مقابـل محوطـه جریمـه با اختـلاف از بالای 

دروازه عبـور کرد.
در دقیقه 1۹ موقعیت سـپاهان هم از راه رسـید 
و ارسـال اسـماعیلی فر بـه روی دروازه با ضربه 
سـر محمـد محبـی روی سـر سـیامک نعمتی، 
بـا فاصلـه از کنـار دیـرک دروازه حامـد لـک 
بـه اوت رفـت ولـی خطرناک تریـن و بهتریـن 
موقعیـت ایـن دیدار را پرسپولیسـی ها روی یک 
کار تیمـی بسـیار جالـب خلق کردنـد. همکاری 
امیـری و عالیشـاه و ارسـال تـوپ بـه مقابـل 
محوطـه جریمـه با ضربه بغـل پای پهلـوان به 
اوت رفـت تـا این موقعیت بسـیار خـوب گلزنی 

از دسـت برود.
کـه  عالیشـاه  زودهنـگام  مصدومیـت  بـا 
زمیـن  در  سرخپوشـان  بازیکـن  دونده تریـن 
بـود، عیسـی آل کثیـر در دقیقـه 30 بـه جای او 

وارد زمیـن شـد. در دقیقـه 33، یک بـار محمد 
محبـی بـه سـمت دروازه لـک شـوت زد که به 
بیـرون رفـت و یـک بـار هـم مغانلو به سـمت 
دروازه سـپاهان شـوت کـه ضربـه او کـم جان 
و زمینـی بـود و نیازمنـد ایـن تـوپ را دفع کرد.
از سـوی  در دقیقـه 33، روی مـوج حملـه ای 
در  پهلـوان  ترابـی،  پـاس  بـا  و  سرخپوشـان 
موقعیـت تـک بـه تـک بـه تـوپ ضربـه زد و 
نیازمنـد جلـوی ورود آن بـه دروازه را گرفـت 
ولـی در ادامـه برخـورد نسـبتا شـدیدی میـان 
ایـن دو بازیکـن شـکل گرفـت و هـر دو بـرای 
دقایقـی مصـدوم بودنـد. دقایقـی بعـد بـاز هم 
پیـام نیازمند ناجی دروازه سـپاهان شـد و دو بار 
متوالـی شـوت مغانلـو و آل کثیـر را دفـع کرد تا 

بمانـد. هم چنـان دروازه زردپوشـان بسـته 
در دقیقـه 38 و روی ضـد حملـه، سـپاهان هم 
خـودی نشـان داد ولـی ایـن بـار هـم ضربـه 
نهایـی بازیکنـان سـپاهان در داخـل چارچـوب 
برخـوردی در داخـل  بعـد  نبـود. یـک دقیقـه 
محوطـه جریمه سـپاهان ایجاد شـد کـه مغانلو 
در تقابـل بـا مدافعـان حریـف زمیـن خـورد و 

اعتقـاد بـه پنالتی داشـت امـا نظـر داور متفاوت 
. د بو

نیمه دوم
بـازی در ایـن نیمـه هـم پایاپـای آغـاز شـد و 
موقعیـت چنـدان خاصـی خلـق نشـد. در دقیقه 
55 پرسـپولیس گل زد. ارسـال کرنـر بـه روی 
ناقـص  برگـردان  قیچـی  و  سـپاهان  دروازه 
کامیابـی نیـا از کنـار دیـرک به مقابـل محوطه 
جریمـه افتـاد و آل کثیـر هـم با قـدرت توپ را 

بـه تـور دروازه سـپاهان دوخـت.

در دقیقـه 5۷، سـپاهان بـرای جبـران گل پیش 
آمـد ولـی شـوت محکـم و موجـی نورافکـن 
در آغـوش لـک قـرار گرفـت. دو دقیقـه بعـد 
بـاز هـم نورافکـن موقعیتـی را خلـق کـرد کـه 
شـهباززاده یـک قـدم عقـب بـود و ایـن تـوپ 
بـه اوت رفـت. در دقیقـه ۶۴ اشـتباه حامـد لک 
در کنتـرل تـوپ، مـی توانسـت به گل نخسـت 
سـپاهان منجر شـود امـا اشـتباه بازیکن حریف 
و در ادامـه دفع تو توسـط مدافعان پرسـپولیس، 
دروازه شـاگردان گل محمـدی را نجات داد. این 

تـوپ در ادامـه منجـر بـه ضـد حملـه سـریعی 
بـرای پرسـپولیس شـد ولـی آل کثیـر در حالی 

کـه می توانسـت پـاس دهـد، تـوپ را لـو داد.
در دقیقـه ۶5، حرکـت پـا بـه تـوپ حسـینی 
بـا  پرسـپولیس  جریمـه  محوطـه  داخـل  بـه 
تـکل نوراللهـی متوقـف شـد. در ایـن صحنـه 
سـپاهانی ها اعتقـاد بـه پنالتـی و برخـورد پـای 
نوراللهـی بـا حسـینی داشـتند کـه داور تصمیم 

گرفـت. متفاوتـی 
نفـوذی  مهره هـای  تمـام  نویدکیـا  ادامـه  در 
خـود از جملـه اسـتنلی کـی روش را بـه بـازی 
بـرای  تیـم  ایـن  موقعیت هـای  ولـی  فرسـتاد 
تهدیـد دروازه پرسـپولیس کافی نبـود. در دقیقه 
8۷ بالاخـره دروازه پرسـپولیس بـا برخـورد بـه 
بازیکن خودی گل شـد. ارسـال به روی دروازه، 
کنتـرل توپ توسـط کـی روش و شـوت محبی 
در مسـیر دروازه بـه نعمتـی خـورد و بـه گل 

نخسـت سـپاهان تبدیـل شـد.
بـازی در ادامـه کـم افـت و خیـز بـود و گلـی 
در بـر نداشـت و در نهایـت بـا تسـاوی یک بر 

یـک تمام شـد.
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در شان رئیس قوه نیست در انتخابات حاضر شود
میرســلیم: به نظر من در شــان رئیس قوه نیست که در صحنه 
حاضر شود و خواهان ریاســت دیگری باشد. من نمی گویم که 
قابلیت ندارند، اما هنوز کار خود را تمام نکردند. آقای رئیســی با 
قابلیت های بسیار خوبی که دارد حیف است تجربیات خوب شان 
در قوه قضاییه ادامــه پیدا نکند. آقای قالیباف نیز در زمینه های 
اجرایی اقدامات خوبی انجام داده است که البته همه آن ها قابل 
دفــاع نبوده و برخی از خلاف ها در فعالیت های اجرایی ایشــان 
صورت گرفته اســت. آقای قالیباف قول هایی در مجلس به ما 
داده اســت و با توجه به این که مجلس در راس امور قرار دارد 
اگر کار قانونگذاری را صحیح انجام دهد و نظارت درست انجام 
شود شاهد این همه نابه سامانی نخواهیم بود. حل شدن مسائل 
کشــور از طریق قوه مقننه اســت و با نظارت صحیح می تواند 
سرنوشت کشــور را در مسیر درست قرار داد. کشور ایران قحط 

الرجال ندارد که بگوییم فقط دو نفر را در صحنه داریم.

بدهکاری سپاه به شهرداری تهران هنوز وصول نشده است
 محسن هاشــمی در خصوص مصوبه تحقیق و تفحص درباره 
قرارداد شــهرداری با یکــی از بخش های ســپاه گفت: برخی 
قرارداد های شــهرداری با سازمان ها وجود داشت و شهرداری از 
این تشــکیلات طلبکار بود که هنوز هم این طلب وصول نشده 
است. رئیس شورای شهر تهران گفت: از قبل هم گفته شده بود 
که شــهرداری 5 هزار میلیارد تومان طلب از یکی از نهاد ها دارد 
که هنوز هم پرداخت نشده است. از شهرداری تقاضای پیگیری 
این طلب شــده بود و اعلام کردیم کــه در صورت عدم امکان 
وصل طلب، موضوع از طریق شکایت پیگیری شود. وی افزود:، 
اما شــهرداری، چون به اعداد و ارقام مطمئن نبود، این تحقیق 
و تفحص انجام شــد و نتایج آن برای پیگیری به شــهرداری 
فرستاده می شود. هاشمی درباره روند طولانی شدن بررسی این 
اعتبار مالی عنوان کرد: این موضوع از ابتدای دوره مطرح بود و 
بنده در روز های اول این دوره از آن سخن گفتم، اما چون پرونده 
در دادســرای نظامی مطرح قرار بر رسیدگی به آن در دادسرای 

نظامی بود حق شهرداری هم داده شود.

پیشنهاد ممنوعیت پوشیدن کت برای کارمندان خوزستانی
 مدیرعامل شــرکت بــرق منطقه ای خوزســتان در نامه ای به 
اســتاندار، خواســتار ممنوعیت اســتفاده از کت برای کارکنان 
و مدیران ادارات این اســتان تا پایان شــهریورماه شد. محمود 
دشــت بزرگ )مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزستان( در 
نامه ای به قاسم سلیمانی دشــتکی )استاندار خوزستان( با اشاره 
به لزوم کاهش مصرف برق در اســتان خوزســتان پیشنهاد داد 
به منظور مدیریت مصرف برق در خوزســتان، پوشــیدن کت 
برای تمامی کارکنان و مدیران خوزســتان از اول خرداد تا پایان 

شــهریور سال جاری ممنوع شود. در این نامه که در شبکه های 
اجتماعی منتشــر شــده، ذکر شده بر اســاس برنامه ریزی های 
صورت گرفته، مصرف برق در ادارات و ساختمان های اداری باید 

نسبت به مدت مشابه سال قبل 50 درصد کاهش یابد.

۱۱ کاندیدا از جمله تاجزاده و محسن هاشمی برنامه های 
خود را به جبهه اصلاحات ارائه دادند

 سخنگوی جبهه اصلاحات ایران گفت: تاکنون آقایان مصطفی 
تاجزاده، محمود صادقی، مسعود پزشکیان، محمد شریعتمداری، 
محمد صدر، محسن هاشمی، صادق خرازی، عباس آخوندی و 
مصطفی کواکبیان و همچنین خانم ها شــهیندخت مولاوردی و 
زهرا شــجاعی برنامه های خود را ارائه و به پرسش های اعضای 
مجمع عمومی پاســخ دادند. آذر منصوری در گفتگو با خبرنگار 
ایلنــا در خصوص ارائــه برنامه کاندیدا ها بــه جبهه اصلاحات 
ایران، اظهار کرد: جلســه گفتگو و ارائــه برنامه کاندیدا ها ادامه 
دارد و تاکنون آقایان مصطفی تاجزاده، محمود صادقی، مسعود 
پزشکیان، محمد شــریعتمداری، محمد صدر، محسن هاشمی، 
صادق خرازی، عباس آخوندی و مصطفی کواکبیان و همچنین 
خانم ها شــهیندخت مولاوردی و زهرا شجاعی برنامه های خود 
را ارائه و به پرســش های اعضای مجمع عمومی پاســخ دادند. 
ســخنگوی جبهه اصلاحات ادامه داد: این گفتگو ها طبق برنامه 
ادامه دارد و پــس از پایان این گفتگو ها مجمع عمومی تصمیم 
خود را اعلام خواهد کرد. وی در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه 
آیا خبر حضور محمدجواد ظریف در جلسه امروز جبهه اصلاحات 
ایران صحت دارد، گفت: خیر چنین خبری صحت ندارد. پیش از 
این اخباری مبنی بر حضور وزیر امور خارجه در جبهه اصلاحات 
ایران بــرای ارائه برنامه مطرح شــده بود که ســخنگوی این 
جبهه آن را تکذیب کرد. براســاس اعلام لیست 1۴ نفره جبهه 
اصلاحات ایران، محمدجواد ظریف با 3۷ رأی در بالای لیســت 
قرار دارد؛ این در حالی اســت وزیر امــور خارجه بار ها احتمال 
حضور خود در انتخابات ریاست جمهوری را منتفی دانسته است.

 بازخوانی یک جلسه رای اعتماد خاص
اتفاق کم نظیر یا شاید هم بی نظیری است این که در جلسه رای 
اعتمادی به یک وزیر، رئیس مجلس شخصا در مقام موافقت و 
مخالفت ســخن بگوید و از جایگاه هیات رئیسه هزینه کند. این 
اتفاق در مجلس دهم رخ داد و لاریجانی در زمان ریاســتش بر 
مجلس برای دفاع از رستم قاسمی، موافق وزارت او صحبت کرد 
و اتفاقا خود نیز به این موضوع اشــاره کرد که معمولا روســای 
مجلس تمایلی برای صحبــت در رای اعتمادها ندارند؛ اما او از 
رستم قاسمی دفاع کرد.لاریجانی در مقام دفاع از رستم قاسمی، 
او را فردی ورزیده در کار دانســت که در راه اســلام و در طول 
دوران جنگ و پس از دوران جنــگ در قرارگاه خاتم الانبیاء در 
راه اســلام مجاهدت کرد. لاریجانی صحبتهایش را در دفاع از 

قاسمی اینگونه به پایان رساند: با تصدی مسئولیت وزارت نفت 
توســط مهندس قاسمی سپاه پاســداران از این جهت خسارت 
میبیند که فرد نخبه ای همچون ایشــان را در قرارگاه از دســت 
می دهد ولي باید از این منظر به این موضوع نگاه کرد که سپاه با 
این کار فداکاری را انجام داده است. اتفاق جالب دیگر در زمان 
رای اعتماد به رستم قاســمی، صحبتهای نماینده اصلاح طلبی 
بود که ظاهرا برای مخالفت با قاســمی ثبت نام کرده بود. اما با 
پایان حرفهای این نماینده، رئیــس مجلس با تاکید بر این که 
صحبتهــای آقای علی اکبر اولیا هم در واقع در حمایت از آقای 
وزیر پیشــنهادی بود و ایشان هم در واقع از رستم دفاع کردند. 
لاریجانی بر این اساس، دیگر اجازه نداد نماینده بعدی که برای 
موافقت، پشت تریبون قرار بگیرد و رای گیری آغاز شد. نماینده 
موافق که موفق به ســخنرانی در دفاع از رســتم قاسمی نشد، 

احمد توکلی بود.

انحصار چه بر سر کشور خواهد آورد؟
آذری جهرمی با انتشــار ویدئویی در اینستاگرام خود نوشت:نسل 
انقلابیون )با بیش از 55 ســال ســن( سهم شان به حدود ٪15 
از کل جمعیت ایران رســیده است؛ هنوز حدود 85٪ پست های 
مدیریتی را در کشــور در اختیار دارند.به غیر از قدرت، در ثروت 
هم غلبه سهم شــان چشم گیر خواهد بود.نسل انقلابیونی که نه 
حاضرند صندلی ها را به دیگر نسل ها و فرزندان خود بدهند و نه 
سهمی برای ارزش ها و نگرش های آنان قائل شوند.این انحصار 

چه بر سر کشور خواهد آورد؟/ایسنا

عدم پاسخ دهی به اعتراضات نامزدهای ردصلاحیت شده 
شورای شهر

رئیس شــورای شــهر تهران گفــت: با توجه بــه پیگیری ها و 
اعتراضات نامزدهای ردصلاحیت شــده، متاسفانه پاسخی داده 
نشده و خبری نیست. شورای شهر تهران پشتوانه مردمی زیادی 
در انتخابات گذشته داشت.درباره انتخابات ریاست جمهوری به 
نظر می رســد صدا و سیما فضا را برای گفتگوهای رسمی هنوز 

اماده نکرده است./باشگاه خبرنگاران

این شورا اجازه نمی دهد اختیاراتش گرفته شود
غرضی گفت: شــورای نگهبان در سال ۹۲ ما را تایید کرد و در 
سال ۹۶ هم تایید نکرد. من اعلام کرده بودم که می آیم تا تورم 
را صفر، ارزش پول ملی را تثبیت و فقر را از جامعه ریشــه کنم. 
لازمه همه این مــوارد ممانعت از رانت خواری دولت و مجلس 

است.به این تصمیم اعتراض نمی کنم؛ به دلیل این که اعتراض 
باید ازجانب حزب و تشکیلات باشد و کسی که اعتراض می کند، 
باید این موارد را داشــته باشــد تا پیگیری کند.شورای نگهبان 
اجازه نمی دهد اختیاراتش گرفته شود.انقلاب اسلامی زمانی رخ 
داد کــه من بین 30 تا ۴0 ســاله بــودم و در آن زمان 5 مرتبه 
حضرت امام)ره( بنده را به عنوان نخست وزیر معرفی کردند اما 
بقیه دســتگاه ها به خصوص دستگاه های ستادی مخالف بودند. 
جــوان که بودم می گفتند جوان اســت و نمی شــود و حالا هم 

می گویند پیر است و نمی شود./اعتمادآنلاین

مصوبه شورای نگهبان درباره انتخابات ریاست جمهوری، نه 
شرعی است نه حقوقی و سیاسی

عباس عبدی در روزنامه اعتماد نوشت:متنی که از سوی شورای 
نگهبان ابلاغ شد، اتفاق نادری در تاریخ ۴۲ سال پس از انقلاب 
بود. خودشان نیز خوب می دانند که این متن واجد اعتبار حقوقی 
نیســت و به هیچ وجه الزام آور برای وزارت کشور و هیچ مرجع 
دیگری نیست. جلوگیری از نامزدهای تفننی ایرادی ندارد و باید 
پیش از این انجام می دادید، نه اینکه این همه تاخیر شــود. ولی 
راه آن گذاشتن شرط های غیرقانونی نیست. راه معقول آن است 
که در بیشتر جوامع انجام می شود. آوردن تاییدیه مثلا 500 نفر 
از وکلا، پزشکان، دانشگاهیان، روزنامه نگاران، نمایندگان، وزرا 
و... است. کســی که می خواهد نامزد انتخابات شود باید بتواند 
حداقل امضای 500 نفر را با خود داشته باشد. ولی گذاشتن شرط 
ســنی و تحصیلی )آن هم در جامعه ای که تعدادی از نامزدهای 
رســمی آن با جعل مدرک یا از فلان موسسه غیرمعتبر متهم به 
مدرک ســازی هســتند( که هیچ ربطی به صلاحیت افراد ندارد 
انجام نمی دهند.شورای نگهبان بهتر است به ارزیابی از عملکرد 
خود مراجعه کند. قریب به اتفاق روســای جمهوری را که تایید 
صلاحیت کرده است )به جز یک مورد(، اگر زنده مانده اند، از نظر 
وجه غالب آنان دچار مشــکل بوده و مساله دار شده اند.بنابراین 

خیلی به معیارهای تشخیص صلاحیتی خود افتخار نکنید.

نقوی حسینی: در انتخابات ۱۴۰۰ شانسی برای اصلاح 
طلبان نمی بینم

یک فعال سیاســی اصولگــرا گفت: با وجود تشــدد آرا در بین 
اصولگرایان شانسی برای اقبال مردم به جریان اصلاحات وجود 
ندارد. اصلاح طلبان باید پاسخ گوی عملکرد دولت فعلی باشند.

سید حســین نقوی حســینی در گفت و گو با ایسنا، در تحلیل 
فضــای انتخاباتی پیش رو، اظهار کرد: هنوز فضای انتخابات به 

کوچه و خیابان ها کشیده نشده است و همچنان فضای یخ زده 
ای میان مردم و جناح بندی ها و آرایش سیاسی انتخابات وجود 
دارد.وی ادامــه داد: امیدواریم در روزهای آینده یخ انتخابات باز 
شــود و مردم در عرصه انتخابات فعال تر شوند.نقوی حسینی با 
بیان اینکه »در هر دو جریان شــاهد نوعی آشــفتگی هستیم« 
گفت: هنوز نه جریان اصولگرا به اجماع مشــخصی رسیده و نه 
اصلاح طلبان توانستند به خط و مشی مشخص برسند. به نظرم 
در زمان ثبت نام ها که مشــخص می شود چه کسانی ثبت نام 
می کنند و پای کار می آیند بهتر و شــفاف تر می شود در مورد 
فضای انتخاباتی ســال 1۴00 اظهار نظر کرد.وی ادامه داد: بعد 
از تایید صلاحیت ها که مشــخص می شــود چه کسانی رجل 
سیاسی شــناخته می شــود؛ می توان در مورد آرایش جریانات 
سیاسی نیز نظر داد. اما در حال حاضر فضای انتخاباتی در میان 
نخبگان سیاســی، احــزاب و گروه ها شــکل گرفته و به مردم 

نرسیده است.

اظهارات معنادار شهردار تهران در مورد وجود پرستوها
شهردار تهران در مصاحبه ای وجود پرستوها را تایید کرد و گفت: 
»کسانی که مســئولیت دارند در معرض دید هستند و خودشان 
باید مراقبت کنند.پیروز حناچی شــهردار تهران در مصاحبه ای 
با روزنامه شــرق گفت: من آن روزی که داســتان آقای نجفی 
پیش آمد اصلا دلم نمی خواســت از این در وارد بشــوم. ولی به 
حس درونی خودم غلبه کردم و گفتم مردم به امید رأی داده اند 
و باید تــلاش کنیم تا دوره خوبی را به یادگار بگذاریم. بالاخره 
تلاش برای متقاعدکردن طرف مقابل هم بخشــی از مدیریت 
است. همیشه که نمی توانیم دعوا کنیم. اینکه شما از روش هایی 
اســتفاده کنید که سرانجام بگویید این حرف که مطرح کرده ایم 

درست بوده است«

صدور شناسنامه دو روز مانده به انتخابات ممنوع است
ســخنگوی ســازمان ثبت احوال: یکی از اقلام مــورد نیاز در 
انتخابات، اصل شناســنامه اســت و کســانی که به هر دلیلی 
شناســنامه خود را مفقــود کرده اند در کمتریــن زمان ممکن 
شناســنامه خود را با مراجعه به ســازمان ثبــت احوال دریافت 
می کند.کســانی که دو روز مانده به انتخابات مطلع بشــوند که 
شناســنامه خود را گم کرده اند، ســازمان ثبت احوال برای آنها 
شناســنامه جدید صادر نخواهد کرد و صدور شناسنامه به بعد از 

انتخابات موکول می شود./ تسنیم
منبع : تابناک

مصوبه شورای نگهبان درباره انتخابات ریاست جمهوری، نه شرعی است نه حقوقی و سیاسی/ انحصار چه بر سر کشور 
خواهد آورد؟/ صدور شناسنامه دو روز مانده به انتخابات ممنوع است/ بازخوانی یک جلسه رای اعتماد خاص

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد 
سند رسمی . برابر رای شماره 1۴00۶030۶0۲1000053 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای ابوالفضل رمضانی فرزند دلاور به شماره شناسنامه 3 صادره از ... درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
15۶/۴۷ متر مربع قســمتی ازپلاک 31۷8 فرعی از۴  اصلی واقع درخراســان رضوی بخش ۴ حوزه ثبت ملک 
بردسکن خریداری از مالک رسمی آقای حسن اسلامی راد محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد./ 

م.ر. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۲/5. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۲/۲0
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/۲اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رسمی برابر رای شماره 13۹۹۶030۶01۲003۹۲۹ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای علی مختاری فرزند احمد بشماره شناسنامه ۷۷۷ صادر ه از کاشمر در ششدانگ یکباب ساختمان 
به مســاحت 5۴/۴3 متر مربع از پلاک   های ۲18۹ و ۲1۹0  اصلی واقع در بخش یک شهر کاشمر  به آدرس 
خیابان قائم ۴ خریداری از مالک رسمی  آقای احمد مختاری ترشیزی محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند .بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 
صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۲/5. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۲/۲0 

محمد  محمد زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 
511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رسمی برابر رای شماره 13۹۹۶030۶01۲00۴111 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم نجمه ملانیا فرزند غلامرضا بشــماره شناســنامه 08۹0۲۶۴۷۶۷ صادر ه از کاشمر در ششدانگ 
یکباب ســاختمان به مســاحت 1۷1 متر مربع از پلاک 8۶۴1 فرعی از 30۲۷  اصلی واقع در بخش یک حومه 
کاشــمر به آدرس بلوار جمهوری ۶  خریداری از مالک رسمی  آقای حجت بنای عشرت آبادی و محمد مومنی 
محرز گردیده اســت .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۲/5. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۲/۲0 
محمد  محمد زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رسمی برابر رای شماره 1۴00۶030۶01۲000۲۲۲ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای محمد ناصر کریمی خلیل آباد فرزند ملا علی بشماره شناسنامه 1 صادره از کاشمر در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 1۹0/۹۷ متر مربع از پلاک  30۲۷  اصلی واقع در بخش یک حومه کاشمر  خریداری 
از مالک رسمی  آقای عباس شجاعی محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند ازتاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۲/5. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۲/۲0 
محمد  محمد زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شــماره 1۴00۶030۶01۲000111 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
کاشــمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ســید حسن صمیمی میرآبادی فرزند سید کاظم  به 
شماره شناسنامه ۹ صادر ه از کاشمر در ششدانگ اعیان یکباب ساختمان به مساحت ۲۴0/10 متر مربع 
از پلاک  15۶۹ فرعی از 30۲۷  اصلی واقع در بخش یک حومه کاشــمر به آدرس خیابان ســرفرازان  
خریداری از مالک رســمی اداره اوقاف محرز گردیده اســت .لذا به منظور اطــلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
ســند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۲/5. تاریخ انتشار 

نوبت دوم: 1۴00/۲/۲0 
محمد  محمد زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شــماره 13۹۹۶030۶01۲00۴0۶۴ هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای  غلامرضا فرقانی فرزند ذبیح اله بشماره شناسنامه۴0۶ 
صادر ه از مینودشت در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۲0/8۶ متر مربع از پلاک ۶3۷ فرعی از 
30۲۶  اصلی واقع در بخش یک حومه کاشــمر به آدرس  خیابان سلمان فارسی 11 خریداری از مالک 
رسمی  آقای مهدی عباسی ممرآبادی و حسن تخم پاش محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند ازتاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۲/5. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۲/۲0 
محمد  محمد زاده – رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شــماره 1۴00۶030۶01۲00018۴ هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
کاشــمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مهدی رشــید سرخ بوزی فرزند محمد علی بشماره 
شناسنامه 15833 صادر ه از کاشمر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 11۶/۲1 متر مربع از پلاک 
1۷5 فرعی از 30۲۷  اصلی واقع در بخش یک حومه کاشــمر به آدرس  خیابان فاطمیه ۶ خریداری از 
مالک رســمی  آقای محمد علیزاده و محســن علیزاده  محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشــته باشند می توانند ازتاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/۲/5. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۲/۲0 
محمد  محمد زاده – رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 

511/۸اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمان های فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹۹۶030۶01300۲0۴8  
مــورخ 13۹۹/10/30 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم صغری شارعی فرزند عباسعلی در ششدانگ یک باب 
منزل  به مساحت 183/03 متر مربع از پلاک  ۴80 شماره  فرعی از یک اصلی واقع در اراضی علی آباد 
خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری شده از آقای علی کاشانی زاده مالک رسمی 

محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / 
کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام 
شــده اعتراض داشــته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 
مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۲/05. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/0۲/۲0

سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد
511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد ســند رســمی . برابر رای شــماره 1۴00۶030۶0۲10001۲۶ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم معصومه ترابی فرزند ســید حســن  بشماره شناســنامه 13۷8 صادره از بردسکن 
درششــدانگ یک قطعه باغ بدون ثمن اعیان به مســاحت ۲533۴/80 متر مربع قسمتی ازپلاک ۷۹  اصلی 
اراضی ابراهیم آباد واقع در بخش ۴ حوزه ثبت ملک بردســکن ، خریداری از مالک رســمی خانم فاطمه بی 
بی نصیری محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد./ ر.  تاریخ انتشار نوبت اول: 

1۴00/۲/5. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/۲/۲0
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  511/11هیات 
رسمی)2/4(  

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی وســاختمانهای 
فاقد سند رسمی نظر یه دستورمواد1و3 وقانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب 13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شــماره های 1۴00۶030۶005000۶5۴ مورخ 1۴00/01/31 هیات اول 
موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و بلامعارض آقای ولی اله 
زمانی فرزند غلامرضا نســبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۲1/۷5 مترمربع از پلاک شماره 
50 فرعی از ۴1 اصلی واقع دراراضی کاظم آباد بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری ازمالک رسمی 
آقای عبداله ســعیدی محرز گردیده اســت. لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند . معترض باید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم 
دادخوســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشــار نوبت اول:1۴00/0۲/05 تاریخ انتشار 

نوبت دوم:1۴00/0۲/۲0 
علی امینی- رئیس ثبت اسناد و املاک نیشابور  

511/11آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره 1۴00۶030۶۲۷10005۲۷ هیات موضوع قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رســمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم طاهره قد بلند فرزند علی اصغر در ششــدانگ اعیان یک باب خانه به مســاحت 
۴۲/۲۹ مترمربع قسمتی از پلاک 8۶ فرعی از ۶۹ اصلی بخش ۹ واقع در خیابان رسالت 1۹ پلاک ۷ اعیان 
متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه میرزا محمد محســن الغ رضوی ) حصه اولادی میر نقیبی( محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ضمنا صدور سند مانع از مراجعه متضرر به 
دادگاه نخواهد بود. م الف 335 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴00/0۲/۲0 تاریخ انتشارنوبت دوم :1۴00/03/0۴

حمیدرضا افشار- رئیس ثبت اسناد واملاک منطقه پنج مشهد

511/12آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره 1۴00۶030۶۲۷1000358 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای موسی الرضا عباسی استاج فرزند محمد در ششدانگ یک باب انبار به مساحت 
۲08/10 متر مربع )که مقدار 100 مترمربع از پلاک 13 فرعی از ۶۴- اصلی بخش ۹ و مقدار 108/10  
متر مربع از پلاک 1۹ فرعی از ۶۴ -اصلی بخش ۹ مشــهد ( واقع در خیابان رسالت شمالی،  اول جاده 
سیمان ، رسالت 85 کوچه مهر ۴ پلاک 88 خریداری از مالکان رسمی سیدتقی و سید علی رئوف قطب 
الدینی محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. ضمنا 
صدور سند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.م الف33۷  تاریخ انتشار نوبت اول:1۴00/0۲/۲0 

تاریخ انتشارنوبت دوم :1۴00/03/0۴
حمیدرضا افشار- رئیس ثبت اسناد واملاک منطقه پنج مشهد

511/14اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی و اراضی و 
ســاختمانهای  فاقد ســند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00۶000۶۷۷ هیات 
اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه 
و بلامعارض متقاضی خانم آزاده حسینی فرزند محمد ابراهیم به شماره شناسنامه 0۶۹01۷30۷5 صادره 
از تربت حیدریه نســبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مســاحت 1۷/8۴ متر مربع ) هفده وهشتاد 
وچهار صدم مترمربع ( قسمتی از پلاکـ  ۲ فرعی از  اراضی شهر پلاک ۲۷۷3 اصلی دهستان اربعه واقع 
در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه از مالکیت مشاعی متقاضی محرز گردیده 
اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
و مــاده 13 قانــون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و 
کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و 
رســید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
بــه دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار 

نوبت اول: 1۴00/0۲/۲0. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/03/05
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  511/10هیات 
رسمی)2/3(

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی وساختمانهای 
فاقد ســند رسمی نظر یه دســتورمواد1و3 وقانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی وساختمانهای فاقد سند 
رســمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره های 1۴00۶030۶005000۷1۴ مورخ 1۴00/0۲/03 
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و بلامعارض 
خانم مهری سالاری فرزند محمدابراهیم نســبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 11۶/۷0 
مترمربع از پلاک شــماره ۲3۶ فرعی از ۲۲۴ اصلی واقع دراراضــی احمدآباد بخش ۲ حوزه ثبت ملک 
نیشابور خریداری ازمالک رسمی آقای ابوالفضل سیدحسینی فرزند علی محرز گردیده است. لذا بموجب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده 13 آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شهرها 
منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته 
باشــند باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را 
به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند . معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست 
را بــه اداره ثبت محل تحویل دهد که در ایــن صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
اســت و در صورتی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخوســت به 
دادگاه عمومــی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند 
مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت . تاریخ انتشــار نوبت اول:1۴00/0۲/05 تاریخ انتشــار 

نوبت دوم:1۴00/0۲/۲0 
علی امینی- رئیس ثبت اسناد و املاک نیشابور    


